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Az elmúlt időszak mindannyiunk számá-
ra tartogatott nehézségeket, kihívásokat, 
azonban úgy gondolom, a háborúk ár-
nyékában még fontosabbá válnak ünne-
peink, egymás felé fordulásunk. A kará-
csonyi, ünnepi időszak a közösen töltött 
időről, együtt átélt élményekről, egymás 
iránti szeretetről szól, szép lezárást adva 
az évnek. Ilyenkor a megélt nehézségek 
mellett jó érzés visszagondolni mindarra 
a sok szépre is, amit együtt átélhettünk 
szűkebb és tágabb környezetünkben. 
Térségünkben több kerek évfordulót ün-
nepelhettünk együtt, számos közösségi 
programon élhettük meg az összetarto-
zás örömét, ismét megrendezhettük tér-

ségünk legnagyobb eseményét, az Artúr 
Napok Fesztivált, és településeink is to-
vább szépülnek, fejlődnek. Mindezekről a 
következő oldalakon örömmel számolok 
be Önöknek. Egyúttal az ünnepi idősza-
kot még szebbé, személyesebbé téve egy 
kis ízelítőt is átnyújtunk Önöknek szülő-
földünk ezen ünnepi időszakhoz kapcso-
lódó szokásaiból, hagyományaiból. Áldott 
karácsonyi ünnepeket, boldog új évet és 
a következő esztendőben is sok örömteli 
találkozást kívánok!

dr. Koncz Zsófia
országgyűlési képviselő

KÖSZÖNTŐKÖSZÖNTŐ
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Maratoni fogadóórát tartottam no-

vemberben, amelyen ismét lehető-

ségem volt nagyszerű embereket 

és kiváló kezdeményezéseket meg-

ismerni. Minden követ megmozga-

tok a jó ügyek előre mozdításához. 

„Tulajdonképpen mi nem segítségért jöttünk, hanem hálálkodni a rengeteg segít-
ségéért és támogatásáért. Nagyon szívén hordozza egyesületünk, a Hegyalja Ka-
puja Mozgáskorlátozottak és Fogyatékkal Élők Egyesületének életét.”

„Cukrászdát sze-

retnék nyitni Tak-

tah ar kány ban , 

ami 30 éves ál-

mom. Ehhez már 

megvan az épü-

letem, és ennek 

a további fejlesz-

tésére szeretnék 

képviselő asz-

szonytól segítsé-

get kérni.”

„Azért kerestem 

meg az országgyű-

lési képviselőnket, 

mert egy olyan 

dologgal találkoz-

tam, amiben úgy 

gondoltam, hogy 

tud segíteni, és 5 

perc alatt meg is 

beszéltük.”

„Láttam, hogy képviselő 

asszony szívügyeként ke-

zeli a helyi fiatal vállalko-

zókat, illetve a kezdemé-

nyezéseket. Én is itt lakom 

helyben, és elindítottam 

az egyéni vállalkozáso-

mat. Ezzel kapcsolatban 

szerettem volna kikérni a 

véleményét, és segítséget 

kérni tőle. Abszolút pozitív 

volt a találkozás, nagyon 

szimpatikus volt és segí-

tőkész.”

„Azért kerestem fel, mert ha valaki tud, akkor 

ő tud segíteni. Pozitív volt a beszélgetésünk, 

kaptam ígéretet arra, hogy utánajár az ügyem-

nek  és segít benne.”

M A R AT O N I M A R AT O N I 
FOGADÓÓRAFOGADÓÓRA
A JÓ ÜGYEKÉRTA JÓ ÜGYEKÉRT
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Dr. Császár Lászlóné 
Szabados Margit 
(Mád)

Sokan úgy tartják, 
hogy az 1956-os for-
radalom szikrája Sze-
gedről pattant ki. Ezt 
a véleményt osztja 
Dr. Császár Lászlóné, 
Margó néni is. Ő ek-
koriban Szegeden volt 
egyetemista, védőnő 
szakos hallgatóként. 

Elmesélte, hogy aktív résztvevője volt a forradalmi 
történéseknek.
– „Több mint háromszázan ültünk a tanulóban, a 
három évfolyam diákja. Egy fiatalember rohant be 
hozzánk, és arra kért minket, hogy holnap, ha tudunk, 
menjünk az Auditórium Maximumba az Ady térre, 
aztán gyorsan távozott” – emlékezett vissza Margó 
néni, aki mai napig nagyon bátor cselekedetnek tartja 
a szerveződést, hiszen akkoriban nagyon sok ÁVO-s 
volt a városban. Azt mesélte, egy lány sem vonta két-
ségbe ennek miértjét, mindenki menni akart.
Másnap (október 16-án) egy tűszálat nem lehe-
tett volna leejteni, annyian voltak ezen a gyűlésen, 
nagyrészben fiatal egyetemisták.
– „Arról beszéltünk, hogy mi az, ami nem jó, amit 
nem szeretünk. De mi harcolni, puskát fogni nem 
akartunk. Csak a kor »hülyeségeit« nem szerettük, 
azon akartunk változtatni. Mindannyian boldogan, 
jókedvűen mentünk, énekeltünk, viccelődtünk” – 
tette hozzá a Mádon élő nyugdíjas védőnő. Arról is 
mesélt, hogy megfogalmazták azokat a pontokat, 
amik később a fővárosban is köve-
telésként hangoztak el. A szovjetek 
hazaküldése is itt hangzott el el-
sőként, Margó néni úgy emlékszik 
vissza, hogy a velük lévő professzor 
ettől meg is ijedt kicsit, de a hallga-
tók határozottak voltak ezzel kap-
csolatban.
– „Az első felvonulásunk olyan él-
mény volt, amit mai napig nem fe-
lejtettem el. Szinte a lábunk a földet 
sem érte a boldogságtól, énekeltünk, 
kiabáltuk, hogy »Ha magyar vagy 
állj közénk« és hasonló rigmusokat. 
Rengetegen voltunk, csatlakoztak 
hozzánk orvosok, adjunktusok az 
egyetemről, de jöttek a gimnazis-

AA MI  MI HŐSEINKHŐSEINK Az 1956-os forradalom és sza-
badságharcból szülőföldünk is 
kivette részét, az események-
ben részt vevő hőseink mesél-
tek a forradalom szikrájáról és 
Szerencs védelméről. 

ták is velünk” 
– mondta el 
Dr. Császár 
Lászlóné, aki 
részt vett abban az akcióban is, amikor a vörös csil-
lagot leszedték a szegedi városházáról, és a hídról a 
Tiszába dobták.
Pár nappal később azonban a karhatalom lezárta a 
várost. Orvos és joghallgatók azonban ügyesen ki-
szöktek Szegedről, és szerte az országban terítet-
ték a pontokba szedett követeléseiket. Ezeket egé-
szítették ki aztán a fővárosban a Műszaki Egyetem 
fiataljai.
– „Ha nem pattan ki Szegeden a forradalom szikrája, 
akkor ma nem beszélnénk ’56-os szabadságharcról. 
Mi nem akartunk háborút, halált, csak megváltoztat-
ni mindazt, amiben akkor éltünk, ahogyan bántak az 
emberekkel” – mondta büszkén a 89 éves Margó 
néni, aki szintén kalandos körülmények között tudta 
csak elhagyni Szegedet.
Már a kollégiumban is matracokkal tömték ki az ab-
lakot, hogyha lőnének akkor az fogja fel a lövedéke-
ket, vagy legalább tompítsa. Amikor úgy döntöttek, 
hogy elindulnak a pályaudvarra, már fegyveresek 
voltak mindenhol. Egy vonatra sikerült felszállniuk, 
de útközben is katonák vették körül a környéket. 
Békéscsabán pedig már nemzeti színű szalagokkal 
feldíszített teherautók várták őket, és onnan nyu-
godtan hazamehettek.  
Margó néni hozzátette, neki és családjának szeren-
cséje volt, nem esett bántódásuk. A harci cselekmé-
nyekben nem vett részt, és később sem származott 
belőle hátránya. Persze sokáig nem beszéltek arról, 
hogy vőlegényével, később férjével hogyan vettek 
részt a forradalom szikrájának kirobbantásában. 

Demonstráció Miskolcon.  
Forrás: B.-A.-Z. Vármegyei levéltár

Mád
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Márkus Károly (Szerencs)

Sok szerencsit megmentett a most 90 éves Már-
kus Károly az 1956-os forradalom ideje alatt. Az 
akkor 23 éves fiatal a munkástanács tagjaként a 
budapesti eseményeket követően nemzeti színű 
szalagokat osztogatott a városban és társaival fi-
gyeltek arra is, hogy Szerencsen fenn tudják tar-
tani a rendet. Tüntetések és felvonulások ugyan 
voltak, ám fosztogatásokra vagy rendbontásokra 
nem került sor.
Pedig lett volna rá alkalom, hiszen a rendőrség fe-
lett a tüntetők átvették az irányítást, és a forradal-
márok szerveztek civil őrjáratokat. Segítették is a 
Budapesten harcolókat, mert egy egész teherautó-
nyi lőszert küldtek a monoki raktárból a fővárosba.
Károly bácsi elmondása szerint lehetett volna na-

gyobb is a baj, ugyanis Szerencsre is eljutott a hír, 
hogy a szovjet csapatok Záhonynál beléptek az or-
szágba november 4-én. Egy csapat szerencsi fiatal 
pedig úgy döntött, hogy megakadályozza az előre 
jutásukat. Szereztek fegyvert és barikádot is emel-
tek a 37-es főúton. Ám Károly bácsiéknak sikerült 
meggyőzni őket, hogy cselekedetükkel nem érné-
nek el semmit, a szovjet páncélosok pillanatok alatt 
megsemmisítenék őket.
Ez pedig nemcsak a forradalmár fiatalok, hanem 
a településnek is szerencsét hozott, hiszen nem 
sokkal később megérkeztek a tankok. Károly bácsi 
visszaemlékezése szerint talán három harckocsi 
jött erre, ők is csak azért, mert leszakadtak a csapa-
tuktól és igyekeztek utolérni őket. Az ’56-os veterán 
elmesélte, hogy ha a fiatalok a tankokra támadnak, 
akkor azok nemcsak őket, hanem a környékbeli há-
zakat is a földdel tették volna egyenlővé. A katonák 
Márkus Károly és Ferenczi Sándor biztosításával 
békésen átvonultak a városon és senkinek nem 
esett bántódása.
A megtorlás azonban így sem maradt el. Károly bá-
csi többekkel emigrálhatott volna Csehszlovákián 
át nyugatra, de ő inkább itthon maradt. Pedig őt is 
többször elvitték és az ájulásig verték. Azt akarták, 
hogy mondja el, kik vettek részt a forradalomban, 
de ő csak arra volt hajlandó, hogy a saját történe-
tét leírja, egyetlen forradalmárt sem árult el a ha-
talomnak.
Márkus Károlyt Szerencs városa 2020-ban elisme-
rő oklevéllel tüntette ki az 1956-os forradalom és 
szabadságharc helyi eseményeiben való aktív rész-
vételéért. 

A korabeli szerencsi Vasútállomás.
Forrás: Zempléni Múzeum

Szerencs
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EGY ÉVTIZED A JÖVŐ 
NEMZEDÉKÉÉRT
A Szent István Általános Isko-
la egy évtizede nyitotta meg 
kapuit, és alapítása óta fontos 
szerepet tölt be a helyi közös-
ség életében. Az intézmény 
nem csupán a tudás bölcsője, 
hanem egy olyan közösségi 
tér is, ahol a diákok szociális 
és érzelmi készségei is fej-
lődnek. Az iskola büszke arra, hogy a hagyományos 
tanítási módszerek mellett a modern technológiákat is 
használja oktatási programjában. 

HÁROM ÉVTIZED A KÖZÖSSÉG SZOLGÁLATÁBAN
Tiszaújváros életében a Magyarok Nagyasszonya Ró-
mai Katolikus Templom is meghatározó, amely idén 
ünnepli fennállásának 30. évfordulóját. Az 1993-ban 
épült templom közösségi találkozóhelyként is szolgál 
és a turisták körében is közkedvelt. Az elmúlt években 
számos kulturális és jótékonysági eseménynek adott 
otthont, ezzel is erősítve a közösségi szellemet. 
A kettős jubileum méltó megünneplése során a katoli-
kus általános iskola diákjai művészeti és tudományos 
bemutatókkal, a templom hívei pedig vallási és kulturá-
lis programokkal várták a látogatókat. A három napos 
eseménysorozaton tartottak zenés estet, szentmisét, 
iskola- és templomtörténeti előadásokat, szeretetven-
dégséget és fáklyás körmenetet. A korábbi plébánosok 
közül együtt ünnepelt Pásztor Pascal plébános, Varga 
Bertalan és dr. Mata István atya is. A Tiszaújvárosban 
elsőként épült római katolikus templom zsúfolásig 
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AHOL KÉT ÜNNEP VAN,  AHOL KÉT ÜNNEP VAN,  
DUPLA AZ ÖRÖM!DUPLA AZ ÖRÖM!

Tiszaújvárosban két fontos 

évfordulónak is közösen 

örülhettünk, hiszen 30 éves 

lett a Magyarok Nagyasszo-

nya Római Katolikus Temp-

lom és 10 éves a Tiszaújvá-

rosi Szent István Katolikus 

Általános Iskola. 

megtelt a Ternyák Csaba egri érsek celebrálta hálaadó 
ünnepi szentmisén. 
Ternyák Csaba egri érsek elmondta: „A templomoknál 
30 év az ifjúkor kezdete, hiszen sok 100 éves templo-
maink is vannak, de ez a gyönyörű templom a lelkünket 
is Istenhez emelte. A Szent István Katolikus Általános 
Iskola is nagyon szép gyümölcsöket nevelt már az el-
múlt 10 évben. Tiszaújvárosban az egyházi és állami 
iskolák békében élnek egymással, amelynek üzenet 
értéke van az egész társadalom felé. Lehet így is, hogy 
a felekezeti különbségek nem megosztanak, hanem 
összekötnek bennünket, egymást tisztelve, egymás 
szeretetében tudunk élni.”
Pásztor Pascal plébános felelevenítette: „1993-ban 
kispapként irigykedve néztem a kispap társamra, aki 
Seregély István érsek úrral jött a templom fölszentelé-
sére és hazaérve élménybeszámolót tartott a gyönyö-
rű templomról, amely azóta a szívemben van. 2017-
ben jártam itt először, csodálatos érzés volt, sütött a 
nap, az ólomüvegeken át beszűrődött a fény. Jó volt a 
léleknek itt lenni.”

A jubileumi eseménysorozat keretében megalakult a 
KÉSZ, a Keresztény Értelmiségiek Szövetségének tisza-
újvárosi csoportja
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Bodrogkeresztúr egy különleges, 
négyévszakos vízi táborral gazda-
godott, amelyet Fülöpről, a különc 
gólyáról neveztek el. 

Elkészült Bodrogkeresztúrban a Fülöp, 
a gólya rendezvény és apartmanház. A Belügy-
minisztérium támogatásával megvalósult beruhá-
zásban negyven ággyal bővült a kapacitás, ezzel 
meghaladja a százat a településen elérhető önkor-
mányzati szálláshelyek száma.
A község egykori fehér gólyájáról rendszeresen 
megemlékeznek Bodrogkeresztúrban. A 13 éven 
keresztül télen-nyáron ott lakó gólya emlékére év 
elején rendszeresen futóversenyt szerveznek, most 
pedig a legújabb turisztikai attrakciót is Fülöpről ne-
vezték el. A beruházás során tíz apartmant és egy 
központi épületet alakítottak ki, így akár egyénileg 
is ki lehet bérelni a házakat.
Rozgonyi István polgármester elmondta: „Bodrogke-
resztúrnak eddig is volt önkormányzati szálláshelye, 
vannak tapasztalataink az üzemeltetésben. De hiány-

zott egy olyan egység, ahol legalább 
egy iskolai osztálynyi gyermek vagy 
egy közepes baráti, céges társaság 

elfér egy helyszínen. Kajakokkal, ke-
nukkal, SUP-okkal és kerékpárokkal is 

rendelkezünk, így már minden adott ahhoz, 
hogy akár többnapos, tartalmas és aktív kikap-

csolódást is el lehet tölteni Bodrogkeresztúron. Fo-
lyamatban van annak a stratégiának a kidolgozása, 
amely szerint üzemeltetni fogjuk a tábort több tema-
tika szerint. Tervben van sport-, honvédelmi- és nyelvi 
táborok megszervezése, amivel egy másik kérdésre, a 
bodrogkeresztúri és a térségbeli gyerekek nyári szü-
nidői elhelyezésére is megoldást biztosíthatunk.”
Már a nyár végi átadót követően használni kezdték 
a vendégek a szálláshelyet. Az október eleji To-
kaj-hegyaljai Szüreti Napokon is magas kihasznált-
sággal működött, érdeklődő pedig a jövő évi sze-
zonra is akad. A tábort és a környezetet szeretnék a 
jövőben tovább fejleszteni, a tervek között szerepel, 
hogy a térség egyedülálló természeti környezetét 
minél szélesebb körben bemutassák.

SAJÁT TÁBORT KAPOTT SAJÁT TÁBORT KAPOTT FÜLÖP, A GÓLYAFÜLÖP, A GÓLYA

A tábor kiváló helyszín azon 
családok, túrázók számára, 
akik a Bodrog partján – festői 
környezetben – szeretnének 
pihenni és aktívan kikapcsolód-
ni. Nem is csoda, hogy Fülöp, a 
Spanyolországból ide települt 
gólya is beleszeretett Bodrog-
keresztúrba, olyannyira, hogy 
13 éven keresztül el sem hagy-
ta a települést.

Bodrogkeresztúr
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100 ÉDES ESZTENDŐ SZERENCSEN

2023.   június 8-án új kiállítás nyílt meg a 
Zempléni Múzeumban, amely bemutatja a 
szerencsi csokoládégyártás történetének 
egyes szakaszait, a fejlődés legfontosabb 
állomásait. A tárlat által megismerkedhe-
tünk a magyar csokoládégyártás kezde-
teivel és a szerencsi gyár nagy korszaka-
ival. Az „Édes évek” című kiállítás gazdag 
tárgyi és képi anyaggal mutatja be a sze-
rencsi csokoládégyártás történetét. Örömteli, hogy a gyár 
dolgozói számára mindig fontos volt üzemük múltja, ezért 
számos értékes dokumentumot megőriztek, és átadtak a 
múzeumnak. Sok látogatóban nosztalgiát kelt a régi plaká-
tok, reklámanyagok, gyönyörű desszertes dobozok, a film-
részletek által felidézett emlékek sora. Szinte mindannyian 
emlékszünk gyermekkorunk kedvenc édességeire, ame-
lyeket a képeken és a tárlókban újra felfedezhetünk.  Az 
információkban gazdag, ugyanakkor látványos, interaktív 
elemekkel kiegészített kiállítás igazi időutazás. A száz év 
történetében a kiállítás mellett könyvben is elmerülhetünk. 
Majoros Judit, a Zempléni Múzeum igazgatója és a könyv 
szerzője elmondta, hogy több éves előkészület és alapos 
kutatómunka előzte meg a jubileumi év attrakcióit. Az ered-
ményeket fontos eljuttatni az érdeklődőkhöz, ezért ugyan-
az a tartalom két formában is megjelenik. A nyáron megnyi-
tott kiállításon a tárgyi és a képi világon van a fő hangsúly, 
amely egyfajta időutazás. A 180 oldalas kötet inkább 
alkalmas a tudományos és bővebb történeti kitekintésre. 

Eredetileg egy kisebb formátumú és terjedelmű könyvben 
gondolkodtak, de olyan gazdag a tartalom és olyan sok a 
mondanivaló, hogy kár lett volna bármit is kihagyni. A tör-
téneti feldolgozás – amellett, hogy jól olvasható – teljesnek 
mondható: megjelennek benne a legnagyobb sztorik – még 
a humor is –, a legnagyobb emberi teljesítmények, a szak-
értelem. Ugyanakkor a könyv gazdagon illusztrált, nagyon 
esztétikus, így karácsonyi ajándéknak is kiváló.
Dr. Koncz Zsófia országgyűlési képviselő a város szülötte-
ként is méltatta a jubileumot: „Szerencs város nevének hal-
latán először mindenkinek az ikonikus Szerencsi Csokoládé 
jut eszébe. Talán nincs is olyan magyar ember, aki ne kóstol-
ta volna a Macskanyelvet, az állat ABC-t, vagy a Szerencsi 
Retrót, illetve ne ivott volna szerencsi kakaóporból készült 
kakaót. A jubileumot igyekeztünk méltón megünnepelni, ezt 
segítette az emlékév, a Magyar Posta emlékbélyege, illetve 
a különböző rendezvények. Gondoljunk a térség tehetsége-
it felkaroló Kiss Attila Alapítvány által szervezett tematikus 
versenyekre, a Muhi Zoltán újságíró-főszerkesztő emlékére 
szervezett újságíró versenyre, vagy a Kovács Tünde egyko-
ri osztályfőnököm emlékére életre hívott vers- és prózaíró 
versenyre. Az idén közel 40 ezer látogatót Szerencsre von-
zó háromnapos Artúr Napok Fesztivál is a csokoládét ün-
nepelte. Külön öröm, hogy Liechti Frigyes első gyárigazgató 
tiszteletére emléktáblát avattunk. S ha már fontos szemé-
lyeket említek: nagy eredmény, hogy a szerencsi csokolá-
dénak sikerült átvészelnie a rendszerváltást követő évek 
nehézségeit, ami nem ment volna dr. Takács István, a Sze-
rencsi Bonbon Kft. alapítója nélkül. Szintén felemelő érzés 
volt átadni a szerencsi és a környékbeli gyerekeknek épült 
„Csokoládé játszóteret”. Úgy gondolom, mindezekkel méltó 
módon ünnepeltük meg a Szerencsi Csokoládé 100 éves 
születésnapját.”

Majoros Judit a Zempléni Múzeum igazgatója, mint szerző mutatta 
be „A Szerencsi csokoládégyártás 100 éve 1923-2023” című, 
kivételesen igényesen illusztrált és tudományos igényű könyvét, amely 
méltóképpen összefoglalja a szerencsi csokoládégyártás 100 évét

„Édes évek – a szerencsi csokoládégyártás száz éve” 
címmel tematikus kiállítást nyitottak meg a Zempléni 
Múzeumban, valamint egy konferencia keretében 
domborművet avattak a gyár alapító igazgatója, 
Liechti Frigyes emlékére

Idén Szerencsen minden a 100 éves 

csokoládé körül forog. Csokoládé 

játszótér, emlékbélyeg, kiállítás, kon-

ferencia, dombormű avatás, könyv-

bemutató és még sorolhatnánk az 

eseménysorozat állomásait. 

Szerencs
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A tősgyökeres sze-
rencsi Kiss Imre 
1985-ben lett a Sze-
rencsi Cukorgyár 

dekoratőr munkatársa. 
Mivel munkája részben kötődött a város kulturális éle-
tében oly fontos szerepet betöltő Gyári Körhöz, vagyis 
a Cukorgyár által fenntartott Művelődési Házhoz, a 
következő évben csatlakozott is az énekkarhoz. Helyi 
származásúként tudta, hogy az akkor már 62 éve, s 
akkoriban még közel 50 taggal működő kórusnak mi-
lyen komoly szerepe volt és van a város és környéké-
nek kulturális életében, illetve a magyar kórushagyo-
mány örökség terén.
Felidézte a még régebbi kórustagok által megterem-
tett és ápolt cukorgyári hagyományokat is, melyeket a 
ma már sajnos nem élő tagoktól ismert meg. E szerint 
1896-ból is vannak írásbeli emlékek a „Czukorgyári 
Munkások Dalköre” fellépéseiről, amelyet később da-
lárdaként, de dalkörként is emlegettek. Ebből az idő-
szakból, pontosabban 1910-ből származik a „Szeren-
csi Czukorgyár” című műdal is, amely máig szerepel 
repertoárjukban.
A hivatalos megalakulás 1923-ban az Önképző kör 
keretei között történt Klain Ábel karnagy vezetésével, 
majd 1925-től önálló együttessé alakultak Szerencsi 
Cukorgyári Dalárda néven. Kiss Imre sorolja is a ké-

sőbbi karnagyokat, akiknek 100 év viszonylatában kis 
száma is bizonyítja a stabilitást: Scholtz Jenő, Bánhe-
gyi Gyula, Puskás Károly, Bakonyi Béla, Engi István, s a 
jelenlegi Gebri József.
Kiss Imre elmondta: „1986-ban engem még Engi kar-
nagy úr vett fel, de 1990-től Gebri karnagy úrral dolgo-
zunk együtt, s mondhatom, hogy mind létszám, mind 
az elért eredmények tekintetében is sokáig a csúcson 
voltunk. Nem csak környékbeli országokat, köztük a 
testvérvárosokat látogattuk végig a fellépéseinkkel, de 
Nyugat- és Észak-Európába is eljutottunk. Mi magunk 
is szerveztünk Országos Férfikari Találkozókat. Évszá-
zados baráti kapcsolatot ápolunk hazai kórusokkal, 
mint például a Mezőkeresztesi Kórussal. Az évtizedek 
során eljutottunk az Arany-koszorú diplomáig, majd a 
Fesztiválkórus minősítésig is. Olyan elődök útján já-
runk, akik mindig – még háborús időszakban és nehéz 
megélhetési körülmények között is – időt szakítottak a 
kultúrára. Ezen nagy múltú kulturális örökséget, mint 
kórustagok csaknem 160-an építettük fel és tartjuk 
fenn a mai napig, akik közül 138-an már nincsenek 
közöttünk. Különösen jó szívvel emlékezem azon volt 
kórustagokra, akik akár szólóének tudásukkal, akár 50 
éven túli kitartásukkal, vagy személyes barátságukkal 
megajándékoztak engem az elmúlt 37 év során: Ko-
vács Pál, Kerekes András, Kádas László, Spisák Lajos 
– csak néhányukat megemlítve.”

Centenáriumi program-

sorozattal emlékeztek 

meg az idén 100 éves 

szerencsi férfikar kultu-

rális – s a gyökerei miatt 

– egyben ipari hagyo-

mányairól. Ebből az al-

kalomból beszélgettünk 

Kiss Imrével, aki 37 éve 

a kórus aktív tagja. 

100 ÉVNYI DALLAL  
KULTÚRÁNKÉRT

Igazi büszkeségünk az 1923. február 21-én alapított Szerencsi Férfikar, amely az évszázad során 
fellépéseivel bejárta Európát, a legnehezebb időkben is kitartott és számos elismerést ért el

Szerencs
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SPONGYABOB, SPONGYABOB, SZÜRET  SZÜRET  
ÉS MOSOLYGÓ GYEREKEKÉS MOSOLYGÓ GYEREKEK
V I R ÁGZÓ  S P O RT  É S  K U LT Ú R A  S Z I KS ZÓ N

Szikszó

Szikszón valóra vált egy álom, ünnepélyes keretek kö-
zött átadták a megújult sportcsarnokot, ahol beszédet 
mondott Schmidt Ádám, sportért felelős államtitkár,  
Koncz Zsófia országgyűlési képviselő, Sváb Antal pol-
gármester és Gál Péter, a Szikszó Városi Szabadidő 
Központ és Könyvtár intézményvezetője

Az elmúlt évek során fel-

virágzott Szikszó kultu-

rális- és sportélete. Gál 

Péter, a Szikszói Szabad-

időközpont és Könyvtár 

igazgatójának ötlete és 

folyamatos fejlesztése ré-

vén indultak a mára már 

hagyománnyá vált, nép-

szerű programok és az 

intézmények megújulása. 

A szikszói SpongyaBob tábor 12 éve teszi felejthe-
tetlenné több száz gyermek nyarát

A Szüreti Fesztivál egy kiváló kezdeményezés Szik-
szón, ahol a hagyományok őrzése abban is megmu-
tatkozott, hogy a település apraja-nagyja népvisele-
tet öltött e csodás eseményre

Tavasszal adták át a 
megújult Városi Sport-
csarnokot, amely uszo-
dával és komplex well-

ness részleggel is rendelkezik. 
Koncz Zsófia országgyűlési képviselő elmondta: „Gál Pé-
ter intézményvezető makacs kitartásának köszönhetően 
újult meg a Városi Sportcsarnok a Magyar Kormány öt-
ezer lakos feletti településeknek nyújtott célzott támo-
gatásából 126,5 millió forint kormányzati és csaknem 30 
millió forint önkormányzati forrásból.”
Sváb Antal, Szikszó polgármestere beszédében hangsú-
lyozta, arra törekszenek, hogy a fiatalokat egészséges 
életmódra neveljék és az idősek is megtalálják sportolási 
és szabadidős tevékenységeket.
A beruházásnak köszönhetően az öltözők feletti lapos te-
tőt kicserélték és szigetelték, valamint világítás- és fűtés-
korszerűsítés is megvalósult. Felújították a vizesblokkokat 
és hat öltözőt, továbbá 200 négyzetméteren valósult meg 
a közlekedő burkolatok cseréje és kicserélték több, mint 
1500 négyzetméteren a küzdőtér sportpadlózatát is.
Gál Péter intézményvezető elmondta: „Az intézményben 
unatkozni senki sem szokott, hiszen igyekszem megtalál-
ni azokat az embereket, akik elhivatottak és vevők arra, 
hogy hogyan kell a munkához állni. Ezért fontos, hogy 
minden rész intézményben legyenek olyan emberek, 
akikre számíthatok. Jelenleg 40 fővel dolgozom, amely-
nek keretében a Szikszói Járási Hivatal foglalkoztatási 
osztályának segítségével megvalósul egy saját közfog-
lalkoztatási program is. Ennek köszönhetően plusz anya-
gi forráshoz is jutunk, ezekből pedig a nyári festéseket is 
meg tudjuk valósítani.”
Az intézmény által megvalósított programok mára már 
hagyománnyá váltak Szikszón, amelyeknek nem csak a 
helyiek örülhetnek. Nyáron kerül megrendezésre az öt 
héten át tartó SpongyaBob úszótábor, amely a térség 
minden településéről és határon túlról is vonzza a vízimá-

dó gyermekeket. Idén már közel háromszázan táboroz-
tak. Az egy hetes turnusokban a gyermekek minden nap 
úsznak, így rendkívül látványosan fejlődnek. Emellett 
megismerkednek többféle sportággal és megannyi kéz-
műves terméket is készítenek. 
A Szikszói Szüreti Napok hagyományosan a felvonulással 
kezdődik, majd kisbíró és kisbíróné vezetésével kezdetét 
veszi a szüreti ügyességi játékok sora. A Gál Péter által 
vezetett intézményhez tartozik a sportcsarnok és a mel-
lette található műfüves pálya, valamint a játszótér, a Városi 
uszoda a könyvtár és a könyvtár II., amely kiállításoknak és 
irodalmi esteknek ad otthont. Az intézmény részét képezi a 
Magyar-hegyi Borok Háza, amely rendezvény helyszínként 
üzemel, valamit az Inkubátorház is. Emellett Gál Péter felel 
a városi rendezvények és programok, koncertek, táborok, 
színházi estek és a Mikuláslak megszervezéséért is.
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PUSKÁS ÉS KUBALA BARÁTJA, A REAL MADRID  
UTÁNPÓTLÁS EDZŐJE GESZTELYEN

Az, hogy – ahogyan a spa-
nyolok nevezik – Jose Toth 
ilyen karriert futott be, tu-
lajdonképpen az 1956-os 
forradalommal kezdődött. 
Füzesabonyban született, 
Egerben érettségizett majd 
a harmadosztályú hevesi 
csapatba igazolt. Munkát is 
kapott ott, rövid időn belül és „pár kanyar után” 19 
éves korára az ellenőrzési osztály vezetőjének ne-
vezték ki. Kíváncsiságból utazott Budapestre 1956 
októberében, azt mesélte, meg akarta nézni, hogy kik 
azok a fiatalok, akiket odahaza csak „csavargó csür-
hének” neveznek. Azt már a fővárosban tapasztalta 
meg, hogy értelmes pesti fiatalok küzdenek a változá-
sért. Be is állt közéjük, teherautó-sofőrként segítette 
a forradalmárokat és ételt szállított nekik. Ausztriába 
emigrált, ahonnan kalandos út vezetett a francia első 
osztályú Grenoble csapatába, majd pedig a párizsi 
Red Starba. A már Spanyolországban játszó magya-
rok ajánlására igazolta le az Atletico Madrid, de boka-
sérülése miatt abba kellett hagynia profi pályafutását.
Edzőként kezdett dolgozni a Királyi Gárda utánpótlás-
csapatainál. Szoros barátságot kötött a Real Madrid-
ban futballozó Puskás Ferenccel, és kiváló viszonyt 
ápolt az FC Barcelonával világhírnevet szerző Kubala 
Lászlóval is. 
Tóth-Zele József elmesélte: „Nagyapám a vasútépíté-
sen dolgozott felvigyázóként, édesanyám pedig Gesz-
telyben született, innen a kötődés. Egy jó barátom, aki 
szintén itt született, keresett fel, hogy elfogadom-e a 
felkérést azzal kapcsolatban, hogy rólam nevezzék el 
a labdarúgó akadémiát. Megtisztelőnek tartottam és 
örömmel fogadtam el, azóta szinte hazajárok Gesz-

telybe. Bárcsak többet tudnék jönni!”– tette hozzá a 
labdarúgó, akiknek a futballsport olyan neves focistá-
kat köszönhet, mint Emilio Butragueno, Dani Carvajal 
vagy Alvaro Morata.
„A Real Madrid igazgatóságában jelenleg dolgozó, 
szinte a klubot napról napra vezető szakember kis-
gyermek korában a játékosom volt. Nagyon jó ba-
rátságban vagyok vele a mai napig, rendszeresen 
beszélünk egymással” – mesélte a szinte a teljes pá-
lyafutását a Királyi Gárdában töltő, El Buitre azaz A 
keselyű becenevű világhírű Butraguenoról. 
„A klubnál eltöltött harminc-harmincöt év alatt nagyon 
sok futballista megfordult nálam. Moratát, Hakimit és 
Carvajalt még utánpótlásként hoztam a Puskás Aka-
démia tornájára, és ugyan ketten azóta már távoztak 
a Real Madridtól, a klub nagy pénzt keresett rajtuk, és 
azóta is Európa élvonalában fociznak” – emelte ki.
Tóth-Zele József a magyar labdarúgásról is elmondta 
véleményét. Örül annak, hogy Marco Rossi olasz szak-
ember bátran, tehetséges fiatalokat bevonva építette 
fel a nemzeti válogatottat, munkáját pedig igazolja 
eredményessége. Hozzátette, a magyar bajnokság 
nívójának még van hová fejlődnie, szerinte sokat segí-
tene, ha a tehetséges fiatalok jutnának lehetőséghez a 
külföldi alsóbb osztályokból igazolt, már-már kiörege-
dő félben lévő játékosokkal szemben. 

A LEGENDA, AKI SZEMÉLYESEN JÁR A LEGENDA, AKI SZEMÉLYESEN JÁR 
A RÓLA ELNEVEZETT SPORTKÖZPONTBAA RÓLA ELNEVEZETT SPORTKÖZPONTBA

Gesztely

A Mister – Tóth-Zele 

József neve ismerősen 

cseng a labdarúgást 

kedvelők körében. Já-

tékosként megfordult 

osztrák, francia és spa-

nyol élvonalbeli csapa-

toknál, edzőként pedig 

a Real Madrid utánpót-

lás gárdáját vezette há-

rom évtizeden át.

A 87 éves Tóth-Zele József Simon Istvánnal, Gesztely polgármesterével és 
Bacsó Levente Péterrel, a labdarúgó csapat elnökével
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Hazánkban is egyre többen keresik a helyi értékeket és a 
helyi termékeket, a friss és ízletes élelmiszereket. Ehhez 
igazi kincsesbányák a termelői piacok, ahol elsősorban a 
friss, szezonális zöldségekhez, gyümölcsökhöz, valamint 
az ökológiai termékekhez juthatunk hozzá. A vásárlás 
mellett meg is kóstolhatjuk az ízletes árukat is, és még azt 
is megtudhatjuk, hogy honnan kerül hozzánk a portéka, 
ki termelte, kihez kerül a pénzünk. A termelői piacokon 
a kistermelők csak a saját maguk által megtermelt és 
előállított terméket értékesíthetik, így biztosak lehetünk 
benne, hogy személyesen garantálják a kiváló minőséget. 
Emellett külön előny, hogy a fáról vagy a termőföldről a 
lehető legrövidebb úton kerülhet otthonunkba a zöldség, 
gyümölcs. Emiatt ráadásul nem tesz meg hosszú utat az 
áru amíg eljut hozzánk, így frissen fogyaszthatjuk, és még 
környezetünket is védjük. 
A Magyar Kormány is kiemelten támogatja a helyi ter-
mékek piacra jutását, a termelői piacok létrehozását és a 
meglévők fejlesztését. A Vidékfejlesztési Program kere-
tében a piacok támogatására 162 sikeres pályázat csak-
nem 13 milliárd forintot nyert el. Emellett a kisüzemek is 
kaptak segítséget, több mint 13 ezer mezőgazdasági kis-
vállalkozás részesült támogatásban.
A fenti célok megvalósításának térségünkben is örülhe-
tünk, hiszen Bőcsön augusztusban adták át a 118 millió 
forint kormányzati támogatásból kialakított termelői pia-
cot, Halmajon pedig októberben készült el a helyi igénye-
ket szolgáló piac.
A bőcsi termelői piac átadásán részt vett Gulyás Ger-
gely, Miniszterelnökséget vezető miniszter, aki elmondta: 
„Ha a magyar mezőgazdaság értékeit kézzelfoghatóbbá 
akarjuk tenni, akkor a termelői piacoknak nagyon nagy jö-
vője van, hiszen hazai termelők munkájával megtermelt, 
jó minőségű és egészséges terményeket lehet itt vásá-

rolni.” Koncz Zsófia országgyűlési képviselő a megnyitón 
arról beszélt, hogy az itt élőknek fontos eredmény, hogy 
megépülhetett a termelői piac, amely lehetőséget ad a 
helyi termelőknek terményeik gyors és helyben történő 
értékesítésre, egészséges és jó minőségű élelmiszereket 
kínálva.
Októberben a halmaji termelői piac átadásán Nagy Ist-
ván agrárminiszter úgy fogalmazott: „Az átadott piac egy 
gazdaságfejlesztési központ is, amely a helyi gazdaságot 
is erősíti. A hazai földben megtermelt helyi termékek ér-
tékesítése hozzájárul a gazdaság fejlődéséhez, az élhető, 
fenntartható vidéki élethez. A hazai termékek megvásár-
lásával a lakosságot és a munkahelyeket tudjuk támogat-
ni, és biztosak lehetünk abban, hogy jó minőségű és biz-
tonságos termékeket vihetünk haza.”
Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselője köszön-
tőjében elmondta, hogy a Magyar Kormány számára ki-
emelt fontosságú a vidék megtartóerejének növelése. 
Mint mondta, Halmajon tavaly bölcsődét adtak át, emel-
lett több utat és a kerékpárutat is felújították, illetve az 
óvoda és az iskola is megújult.

EGYRE NÉPSZERŰBBEK A TERMELŐI PIACOK
Hazánkban már 321 termelői piac működik, ebből 23 
Borsod-Abaúj-Zemplén vármegyében. 2013-ban még 
alig 5 ezer regisztrált kistermelő volt, ma már több mint 
23 ezer ember foglalkozik ezzel a tevékenységgel, kö-
zülük csaknem 800-an szintén a vármegyében termelik 
és kínálják portékáikat.

HELYI ÍZEK,ÍZEK,
ZAMATOK,
ÉRTÉKEKÉRTÉKEK

Egy igazi termelői piaccal gyarapodott Bőcs, 
amelyet Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget ve-
zető miniszter és Koncz Zsófia képviselő adták 
át. Ezáltal a termelők nemcsak gyorsabban és 
helyben tudják értékesíteni a jó minőségű magyar 
élelmiszert, hanem egy pezsgő, közösségi térként 
is szolgál a fejlesztés. 

Nagy István agrárminiszter és Koncz Zsófia képvise-
lő adták át az M30 termelői piacot Halmajon, amely 
a helyi gazdaság erősítésén túl kiváló közösségi te-
ret biztosít a környéken élő emberek számára. To-
vábbi jó hír, hogy a helyben megtermelt minőségi és 
friss portékák vásárlása mellett elektromos töltőál-
lomás és autómosó is rendelkezésre áll.

Halmaj

Bőcs
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15 MILLIÓ BÚZASZEMNYI
ÖNZETLEN SEGÍTSÉGA Magyarok Kenyere 

– 15 millió búzaszem 
program a Kárpát-me-
dencei gazdatársada-
lom önzetlen, segítő 
szándékú összefogása, 
amely mára az egyik 
legjelentősebb nem-
zeti szintű karitatív 
kezdeményezés.  Az 
adományozásban ismét 
kiemelkedett régiónk, 
amelyet szívből köszö-
nünk a helyi gazdáknak.

A Magyarok Kenyere program igazi Kárpát-medencei 
sikertörténet, amelynek alappillérei a hit, az alázat, a ki-
tartás és az önzetlen segítő jószándék. Vármegyénkben 
ebben az évben is nőtt az adomány mennyisége, a gaz-
dák 69 tonna búzát ajánlottak fel. A Magyarok Kenyere 
program a vármegyében is több rászoruló családon, idős 
emberen, egyedülállón segít. 2023-ban több mint 41 ezer 
kilogramm liszt került szétosztásra. A gazdák az agrárium 
tavalyi nehéz, aszályos éve után is fontosnak tartották se-
gíteni, támogatni a rászorulókat. 
A program keretében vármegyei adományozó ünnepsé-
get tartottak szeptember végén Monokon a Széchenyi 
Kúriában. Az esemény a Nemzeti Agrárgazdasági Kama-
ra Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Szervezete és Mo-
nok Község Önkormányzata szervezésében, továbbá a 
Magyar Gazdakörök és Gazdaszövetkezetek Szövetsége, 
a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara, valamint a Magyarok 
Kenyere Alapítvány együttműködésében valósult meg.
Bártfay Emese, Monok polgármestere köszöntőjében ki-
emelte: „Megtiszteltetés, hogy a település adhat otthont 
az adományozó ünnepségnek. Az emberi természetben 

jelen van a segíteni akarás, a nemes ügyek mellé állás 
igénye. Köszönettel és hálával tartozunk a helyi adomá-
nyozó gazdálkodóknak, akik szívükön viselik a rászorulók 
támogatását.”
Dr. Koncz Zsófia, országgyűlési képviselő beszédében 
kiemelte: „Nehéz éve van a magyar agráriumnak, hiszen 
az ukrajnai háború, az Ukrajnának biztosított teljes vám-
mentesség és a tengeri szállítási lehetőségek kiszámít-
hatatlansága a feje tetejére állította a világ gabonapiacát. 
Miután Brüsszel – az érintettek tiltakozása ellenére – nem 
tartotta fenn tovább az ukrán mezőgazdasági termékek-
re vonatkozó behozatali tilalmat, a kormány úgy döntött, 
hogy nemzeti hatáskörben meghosszabbítja, sőt, szé-
lesebb termékköre kiterjeszti azt. A gazdák munkájának 
köszönhetjük, hogy minden magyar család asztalára jut 
elegendő kenyér, az adományozásnak köszönhetően pe-
dig a nehezebb sorsú embereknek is, határon innen és 
túl egyaránt. Napjainkra a Kárpát-medencei magyarság 
egészéhez eljut a program, így valamennyi határon túli 
nemzetrész részesül belőle, a konkrét segítség mellett ez 
kifejezi a magyarság összetartozását, szolidaritását is.”

A beszédeket óvodás csoport és 
ifjú néptáncosok műsora, valamint 
gyönyörű tárogató dallam vará-
zsolták teljessé, majd az ünnepség 
megkoronázásaként sor került az 
adománylevelek, köszönőlevelek 
és emléklapok átadására is.

A 15 millió Búzaszem Program célja, hogy segítséget nyújtson a hát-
rányos helyzetű családoknak, gyermekeknek, időseknek. Monokon az 
ökumenikus búzaszenteléssel egybekötött búzagyűjtő napon is ennek 
jegyében fogtak össze a helyi gazdák és gazdaságok. 

Vármegyénkben idén kiemelkedően 
sok búza gyűlt össze a helyi gazdák fel-
ajánlásából, és a Tiszapalkonyai malo-
müzem jóvoltából liszt formájában már 
el is jutott a nehéz helyzetben lévőkhöz

Monok
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A „Best Tourism Villages” címet először kapta meg 
magyarországi település. A 2021-ben elindított 
kezdeményezés olyan vidéki úti célokat ismer el, 
amelyek kiemelkedő turisztikai fejlesztéseik mellett 
is hangsúlyt helyeznek a helyi értékek és termékek 
megőrzésére és népszerűsítésére. Fontos továbbá, 
hogy ezen települések gondot fordítanak a gazda-
sági, társadalmi és környezeti fenntarthatóság meg-
őrzésére is. 
A városban és a borvidéken is olyan, a Magyar Kor-
mány által támogatott fejlesztések valósultak meg, 
illetve vannak folyamatban, amelyek segítik azt, 
hogy Tokaj valóban a világ élvonalába tartozhasson. 
A rangos nemzetközi díj elismerése az eddigi felújí-
tásoknak, és mozgatórugója a további, történelmi 
léptékű turisztikai fejlesztéseknek, amelyek célja, 
hogy hazánk egyik legkedveltebb célpontjává váljon 
a világörökségi borvidék és a tokaji aszú névadó te-
lepülése.
Posta György, Tokaj polgármestere, aki személyesen 
vette át az elismerést az üzbegisztáni Szamarkand-
ban, elmondta: „Óriási megtiszteltetés ez az elisme-
rés Tokajnak és a borvidéknek. A díj visszaigazolja 
azt a kitartó munkát, amit évek óta végzünk. Fontos, 

hogy Tokaj egyfajta minőséget is jelentsen azok szá-
mára, akik úgy döntenek, hogy úti céljuknak minket 
választanak. A városban és a borvidéken is olyan, a 
Magyar Kormány által támogatott fejlesztések va-
lósultak meg, illetve vannak folyamatban, amelyek 
segítik, hogy Tokaj valóban a világ élvonalába tartoz-
hasson. Büszkén fogjuk viselni a világszervezet ran-
gos díját. Hatalmas élmény volt részt venni az ese-
ményen. Számos nemzet képviseltette magát ezen a 
díjátadón, az európai nemzetek mellett Ecuadorból, 
Kínából, Kolumbiából, Indonéziából vagy éppen Pe-
ruból is találkoztam a Tokajhoz hasonló elismerése-
ket kapott települések képviselőivel.”
Érdekesség, hogy a „village” kifejezés a díj eseté-
ben nem az általunk értett falut jelenti, hanem a 
világ tizenötezer lélekszámot meg nem haladó te-
lepüléseit.
A díjjal járó címet Tokaj minden hazai és nemzet-
közi reklámjában feltüntetheti, amely hozzájárulhat 
még több turista idevonzásához, hogy felfedez-
hessék a város természeti szépségeit, értékes kul-
turális kincseit, széles bor- és gasztronómiai kíná-
latát. Ezáltal több száz helyi család megélhetését 
is biztosíthatják.

Hatalmas büszkeség tér-

ségünknek, hogy a világ 

legjobb kiemelt települései 

közé választotta Tokajt az 

ENSZ Turisztikai Világszer-

vezete. 

TOKAJ TOKAJ A VILÁGA VILÁG CSÚCSÁN CSÚCSÁN

Az alapításának 950. évét ünneplő Tokaj öt földrész mintegy kétszázhatvan településével versengve 
nyerte el a rangos turisztikai elismerést, a Best Tourism Villages of 2023 díjat

Tokaj
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A Magyar Kormány egyik fő stratégiai célja a nap-
jainkban már sikeresen megteremtett családbarát 
kormányzás fenntartása és fejlesztése. A magyar 
óvodák szerepe kiemelt jelentőségű az esetleges 
hátrányok csökkentésében és a tehetséggondo-
zásban. 2010 óta 1885 óvodában valósult meg 
infrastrukturális fejlesztés, korszerűsítés. Az óvo-
dai kapacitás az elmúlt 13 évben 17.413 férőhely-
lyel bővült. Az elmúlt időszakban a kormányzat 
megemelte az óvodák működési támogatását, az 
óvodapedagógusok létszáma emelkedett, az egy 
óvodapedagógusra jutó gyermeklétszám pedig fo-
lyamatosan csökkent.
Az óvoda a református egyház országos óvoda 
programjának keretében 575 millió forintból való-
sult meg, a Magyar Kormány támogatásával. 
Ráczné Váradi Éva, a Szerencsi Rákóczi Zsigmond 
Református Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Iskola és Óvoda igazgatója ki-
emelte, hogy egy teljes létszámú, magas színvonalú 
tanévet tudtak megkezdeni szeptember elsején, és 
már a jövő évre is kétszeres túljelentkezésben mu-
tatkozik meg az óvoda iránti igény.

Az ünnepségen Pásztor Dániel, a Tiszáninneni Re-
formátus Egyházkerület püspöke elmondta: „Gye-
rekként azt hallottuk, hogy az óvoda az egyik fontos 
állomás az élet színpadán. A legelső persze a csa-
lád, de a gyermeki élet kezdetének az óvoda is elen-
gedhetetlen mérföldköve. Hogy kősziklára építsék 
az életüket, ne homokra, lényeges, hogy milyen ala-
pokra építkeznek. Hogy életük háza álljon, ne dőljön 
össze. Legyen színtere az óvoda annak, hogy lelkük, 
szívük szilárd alapokra építkezzen.”
A térség országgyűlési képviselője, Koncz Zsófia 
ünnepi gondolataiban, felidézte azokat a kedves 
emlékeket, amelyek meghatározóak voltak óvodás 
és iskolás évei során: „Szerencsiként itt jártam óvo-
dába, amely akkor még szemközt, a mai Zeneiskola 
épületében volt. Utána mellette végeztem az álta-
lánost, ahol édesapám tanított. Nekem nagyon so-
kat adott mindkét intézmény, az óvónők, a tanárok, 
a közösség. Így azt kívánom az ide járó ovisoknak, 
hogy érezzék annyira jól magukat itt, mint ahogy én 
annak idején.”
Kívánjuk, hogy ez a gyönyörű épület – tele vidám-
sággal – Szerencs igazi gyöngyszemévé válhasson.

IGAZI GYÖNGYSZEMET KAPTAKIGAZI GYÖNGYSZEMET KAPTAK
                     A SZERENCSI OVISOK                     A SZERENCSI OVISOKNagy öröm mindannyiunk-

nak, amikor boldog gyer-

mekeket látunk és tudjuk, 

hogy gyarapodnak csa-

ládjaink. Ennek egyik szép 

megnyilvánulása a Szeren-

csen ünnepélyesen felava-

tott Gyöngyszem Reformá-

tus Óvoda is. 

Az avató ünnepség keretében az óvodások zenés-táncos műsorral kedveskedtek a vendégeknek, majd Pásztor Dániel, 
a Tiszáninneni Református Egyházkerület püspöke, Ráczné Váradi Éva iskolaigazgató, Koncz Zsófia országgyűlési 
képviselő, Rácsok András, a Tiszáninneni Református Egyházkerület püspöki titkára, Nyiri Tibor, Szerencs polgármes-
tere és Balázs Pál, Szerencs református lelkipásztora osztotta meg gondolatait a jelenlévőkkel
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Falugondnokok és önkormányzati dolgozók segítik a 
kistelepülésen élőket gyógyszerhez jutáshoz abban 
a kísérleti programban, amelyet a Magyar Kormány 
indított el vármegyénkben. A program októbertől 
februárig tart, amelyben összesen 12 település 
vesz részt: Alsódobsza, Bodrogkisfalud, Hernádkak, 
Hernádkércs, Kiscsécs, Nagykinizs, Oszlár, Sajóö-
rös, Sóstófalva, Szentistvánbaksa, Tiszapalkonya és 
Tiszatardos.
Erre a programra azért van nagy szükség, mert ha-
zánkban sok kistelepülés van, ahol egyáltalán nem 
működik gyógyszertár. Bár a legtöbb településen 
van egy kialakult rendszer, ahogyan az önkormány-
zatok az időseket vagy azokat segítik, akik nem tud-
ják otthonukat elhagyni, de a Magyar Kormány célja, 
hogy mindenki könnyen hozzájuthasson a számára 
szükséges gyógyszerhez. 
Dr. Hankó Zoltán, a Magyar Gyógyszerészi Kamara 
elnöke elmondta: „Az elmúlt három évtizedben ha-
zánkban megduplázódott a gyógyszertárak száma, 
mégis 1500-1600 olyan kistelepülés van, ahol sem-
milyen gyógyszertár nem működik.” 
Dr. Koncz Zsófia országgyűlési képviselő beszédé-
ben kiemelte: „Folyamatosan dolgozunk azon, hogy 
a vidék megtartó erejét növeljük. Hiszünk abban, 
hogy jó vidéken élni, amelyet számos program is 
erősít. Ehhez hozzátartozik az egészségügyi szol-
gáltatások folyamatos fejlesztése is. Nagy meg-
tiszteltetés térségünk számára, hogy ez a kísérleti 
program itt valósulhatott meg, hiszen így olyan 
kistelepüléseken is tudjuk biztosítani az ott élők 
gyógyszerellátását, ahol nincs gyógyszertár.”
Bűdi Károly, Alsódobsza polgármestere elmondta: 
„Azt vesszük észre, hogy egyre jobb vidéken élni, 
egyre több fiatal jön ide. Ez a gyógyszerellátás is 
nagyszerű dolog. A mostani új online rendszer gyor-
sítja az eddigi folyamatot. A gyógyszerész föl tud-
ja venni a betegekkel a kapcsolatot, hogy szükség 

esetén közvetlenül egyeztessenek. A Falugondnok 
így gond nélkül átveheti a gyógyszertárban az elké-
szített csomagokat. A gyakorlatban ez úgy működik, 
hogy a lakosok előre kifizetik a gyógyszer árát, amit 
aztán a Falugondnok átad a gyógyszerésznek. Ezt 
követően a Falugondnok mindenkinek házhoz viszi 
a kért gyógyszert.”
Dr. Takács Péter egészségügyi államtitkár elmond-
ta: „Ha valamelyik hozzátartozónk beteg, akkor sa-
ját bőrünkön is érezzük, hogy mennyire fontos, hogy 
a megfelelő minőségű és mennyiségű gyógyszer 
rendelkezésre álljon. Néhány település mérete nem 
teszi lehetővé az önálló gyógyszertárat. Mégis fele-
lősségünk van abban, hogy mindenkihez eljusson a 
gyógyszer. Megfelelő webes fejlesztéssel összeköt-
ve a gyógyszertári rendszert a falugondnoki rend-
szerrel, garantálni tudjuk, hogy az érintett telepü-
lések minden lakosa időben gyógyszerhez jusson. 
Célunk, hogy a biztonságos gyógyszerellátást az 
ország egész területén megoldjuk. A másik fontos 
célkitűzésünk, hogy a magyar gyógyszerészeti há-
lózat megálljon a saját lábán. Nekünk garantálni kell, 
hogy mindenki a saját lakóhelyéhez legközelebbi 
gyógyszertárban tudja megkapni azt a gyógyszert, 
amire szüksége van.”

Dr. Takács Péter egészségügyi államtitkár: „Célunk, 
hogy valamennyi település minden lakosa megfele-
lő minőségű és mennyiségű gyógyszerhez jusson”

Nagy lehetőség, hogy térségünkben indult el az a kísérleti program, amelynek célja, hogy azokon a települé-
seken is biztosított legyen a gyors gyógyszerellátás, ahol jelenleg nem üzemel gyógyszertár. A részletekről 
Alsódobszán tartott sajtótájékoztatót dr. Takács Péter egészségügyi államtitkár. 

GYÓGYSZER GYÓGYSZER A LEGKISEBBA LEGKISEBB TELEPÜLÉSEKEN IS TELEPÜLÉSEKEN IS

Alsódobsza
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A fórumon azt jár-
ták körbe, hogy 
hol van Magyar-
ország helye és 
szerepe a 21. szá-
zad Európájában. 
Továbbá milyen 
kihívásoknak kell 
megfelelnünk, mi-
lyen küzdelmeket 
kell lefolytatnunk, 
és milyen céljaink 
vannak szuvere-
nitásunk megvédése érde-
kében.
Navracsics Tibor beszámolt 
az uniós forrásokkal kapcso-
latos tárgyalásokról. Elmondta, hogy az uniós forrá-
sok három kosárból érkeznek hozzánk. Az első az 
EMVA (Európai Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési 
Alap) forrás, amely tavaly novemberben jóváhagyás-
ra került, így a mezőgazdasági és vidékfejlesztési 
támogatásokat megkaptuk. A másik a Helyreállítási 
és ellenállóképességi eszköz (RRF), amelyből 1800 
milliárd forint válik most lehívhatóvá. Az Európai Bi-
zottság jóváhagyta a megfizethetőbb, biztonságo-
sabb és fenntarthatóbb energiaellátást célzó, RE-
PowerEU-fejezettel kiegészített helyreállítási tervet, 
amelyet az Energiaügyi Minisztérium készített elő. A 
harmadik kosár a Kohéziós Alap, amelynek forrásairól 
még folynak a tárgyalások.
Előtérbe került továbbá az ország szuverenitásának 
védelme és a magyar nemzeti érdekek képvisele-
te. Az európai emberek olyan törekvéseket tapasz-
talnak, amelyek a nemzetállamok közösségét egy 
„Brüsszel által vezetett birodalommá” akarják formál-
ni. A migráció kapcsán a döntéseknél akadályozzák 
az európai országokat saját érdekeik képviseletében.
A fórum fő témájához kapcsolódva Koncz Zsófia a 
következőket emelte ki: „Mi magyarok megszoktuk 
már, hogy több mint 1000 éve az európai keresz-
ténységet, más európai országokat védünk, minden 
európai embernek mi magyarok vagyunk a szuvere-
nitás hangja.”
Navracsics Tibor elmondta, hogy már a ’80-as évek-
ben elkezdődött az európai rend lassú hanyatlása, 
és az Európai Unió nem mer ezekkel a problémákkal 
szembenézni. Kiemelte, hogy a kereszténység el-
tűnőben van kulturális értelemben Európában, mi-
közben a nem hívők is keresztény ünnepeket tarta-

nak. Megjegyezte, 
hogy Európában 
a kereszténység 
a mindennapja-
ink része, hiszen 
mindenkinek a 
vasárnap a mun-
kaszüneti nap, de 
keresztény ünnep 
a karácsony is. 
A kereszténység 
alapvetően hatá-
rozza meg a kon-

tinens kultúráját. 
Megjegyezte, hogy mennyi-
re ellentmondásos az, hogy 
az Európai Bizottság nem a 

fegyverszünetért dolgozik, hanem fegyvereket küld 
Ukrajnába, miközben az izraeli konfliktus kapcsán a 
békére, a fegyverszünetre szólítottak fel. A migrációs 
válsággal kapcsolatos problémáinkat nem értik, mert 
egy francia, vagy német számára nem jelenik meg az 
a probléma, hogy az ő nyelve vagy kultúrája eltűnik. 
A magyar kultúra és nyelv olyan sajátos és különös 
érték, amelyre nekünk külön kell figyelni. Ha elveszít-
jük a nyelvünket és a kultúránkat, akkor elveszítjük a 
szuverenitásunkat is. Számunkra a nyelv az egész 
magyarságunk központi tényezője, a szuverenitá-
sunk fontos kulcsa.
Koncz Zsófia kiemelte, hogy számunkra mindig a 
magyar nemzet érdeke az első. Ezt sokkal erőseb-
ben tudjuk képviselni, ha megkérdezzük a magyar 
emberek véleményét. A Nemzeti Konzultáció segít-
ségével mindenki elmondhatja a véleményét azokról 
a fontos kérdésekről, amelyek nagyban befolyásol-
hatják hazánk biztonságát és jólétét. A konzultációs 
kérdőíveket 2024. január 10-ig lehet visszaküldeni 
postai úton, illetve online módon is kitölthető.

Tiszaújváros

TELTHÁZAS POLGÁRI FÓRUMTELTHÁZAS POLGÁRI FÓRUM
TISZAÚJVÁROSBANTISZAÚJVÁROSBAN

„Védjük meg szuverenitásunkat!” cím-

mel teltházas polgári fórumot tartottak 

november 24-én Tiszaújvárosban. A 

rendezvényen Navracsics Tibor terület-

fejlesztési miniszter volt Koncz Zsófia 

országgyűlési képviselő vendége.

A tiszaújvárosi Derkovits Művelődési Központba 
látogatott Navracsics Tibor miniszter úr, ahol 
szóba került az aktuális helyzet, az előttünk álló 
eseménydús időszak és a Nemzeti Konzultáció is
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A 3. Szerencsi ARTÚR NAPOK Fesztivált minden eddiginél nagyobb érdeklő-
dés övezte. A régió legnagyobb zenei fesztiváljának mindhárom napján, Szü-
lővárosom ismét megtelt élettel és megannyi lelkes zene- és csokiszerető 
emberel. Ráadásul az idén 100 éves a Szerencsi Csokoládé alkalmából kísé-
rőprogramokkal is készültünk, így a hozzánk ellátogató vendégek még jobban 
megismerhették városunkat és a csokikészítés csínját-bínját. Köszönjük a sok 
kedves és felejthetetlen pillanatot.
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20 csoki!

éves aéves aéves aéves aéves a100

kedves gyerekek!
A karácsony közeledtével és a 100 éves Szerencsi Csokoládé jóvoltából két játékkal is kedveske-
dünk Nektek. 

  Az 1. játék egy különleges kifestő.   Legyél Te, aki a legjobban megszínesíti Gombóc Artúr 
karácsonyát! A színezőt nyugodtan lefénymásolhatod gyakorláshoz, de akár egy másolat kifesté-
sével is nevezhetsz a játékba. A színezéshez felhasznált eszközöket teljes mértékben a fantáziádra 
bízzuk. Ha szeretnél nyerni egy csokigyár látogatást vagy egy óriás csokicsomagot, akkor küldd 
el remekművedet a következő címre 2024. január 15-ig: 3900 Szerencs, Huszárvár u. 14. Három 
szerencsés művész az egész családjával megnézheti, hogyan készül a hamisítatlan Szerencsi Cso-
koládé és annyi csokit kap, amennyit még Gombóc Artúr sem tudna egy ültő helyében megenni!

  A 2. játék egy kirakó.   Csak vágd szét az ábrát, pontosan a szaggatott vonal mentén és in-
dulhat is a játék. Versenyezhettek akár időre is, vagy alkossatok saját szabályokat a kirakáshoz! 

  Jó szórakozást!
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• Mi a titka a négy évtizedes, sikeres pedagógusi pá-
lyának?

– Imádtam a hivatásomat, nem tapasztaltam maga-
mon a kiégés jeleit, nem fáradtam bele a munkába, en-
nek ellenére egy percig sem gondolkodtam, és 40 év 
után nyugdíjba vonultam. Azt mondom, az elmúlt négy 
évtizedben én 50-60 évnyi munkát is elvégeztem. Ha 
feladat adódott – már pedig azt mindig találtam –, nem 
számított, hogy még el sem kezdődött vagy már be-
fejeződött a munkaidő, hogy hétvége vagy szabadság 
van, a munka volt az első. Nem lehetek elég hálás a 
családomnak, hogy támogattak a hivatásom ily módon 
való gyakorlásában.
• Miért választotta ezt a hivatást?
– Szerintem szakmai életutamat jelentősen meghatá-
rozta, hogy pedagógusgyerekként nőttem fel, s már 
három-négy évesen gyakran ott ültem a hejőkeresztúri 
iskolapadban, ha nem tudott a tanító néni anyukám 
máshova tenni. Szakmai fejlődésemre nagy hatással 
voltak még remek tanáraim, valamint későbbi vezetőim 
is, de negatív példaként azok is, akik sajnos nem álltak 
közülük a helyzet magaslatán. Ez utóbbiak azt mutat-
ták meg nekem, mi az, amit semmiképpen ne tegyek, 
ha jó tanító, jó vezető kívá-
nok lenni. Bár mindezekből 
sokat tanultam, mindig arra 
törekedtem, hogy munkám 
során egyedi legyek. 
• Mi volt a legfontosabb cél-

ja tanítóként, vezetőként?
– Nagyon szerettem a ta-
nítói munkát. Mindig fan-
tasztikus osztályaim voltak, 
csodás dolgokat műveltünk 
együtt. Mégis elfogadtam 
a magasabb vezetői fel-
kérést, bár tudtam, hogy 
ezzel a tanítás maga hát-
térbe szorul a szakmai 
életemben. Közel 25 éven 
át voltam vezető, s ez idő 
alatt négy intézményt is 
igazgattam. Kettő közülük 
általános művelődési köz-

pont volt, így az óvodák és a művelődési házak veze-
tésébe is belekóstoltam. Tanítóként és vezetőként is 
legfontosabb célomnak azt tekintettem, hogy a gyere-
kek szeressenek iskolába járni, szeressék és élvezzék 
a tanulást, tapasztalják meg, hogy az iskola nem csak a 
hagyományos értelemben vett tanulásból áll. 
• Mire a legbüszkébb ebből a negyven évből?
– Nyugdíjba vonulásom alkalmával több elismerésben 
is részesültem, amelyekre büszke vagyok. Ezúton is 

köszönöm a megyei köz-
gyűlés által adományozott 
Comenius Díjat és a tisza-
újvárosi Széchenyi Iskola 
által alapított Széchenyi 
Érdemérmet. De legalább 
ilyen fontos számomra az 
a számtalan szeretettel-
jes dicsérő szó, amelyet 
az elmúlt negyven évben 
a gyerekektől, a szülőktől 
és a kollégáimtól kaptam. 
Erre számomra emléke-
zetes és megható például 
szolgálnak egy 8. osztályos 
tiszapalkonyai lány szavai: 
„Erzsike néni! Te minden 
reggel vidáman, mosolyog-
va érkezel. Amikor belépsz 
az iskolába, az olyan, mint-
ha kisütne a nap!”

NÉGY ÉVTIZED NÉGY ÉVTIZED A GYERMEKEKÉRTA GYERMEKEKÉRT
40 év után nyugállományba vonult Farkas Ti-

vadarné, a Széchenyi Általános Iskola intéz-

ményvezetője. Erzsike néni – ahogy a gyere-

kek hívják – mesélt arról, hogy honnan indult, 

mit kapott útravalóul, mire volt a legbüszkébb, 

hogyan telt el a negyven év, amelyet számos 

kitüntetéssel ismertek el.

Tiszaújváros
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A szoboravató ünnepségen Lezsák Sándor, az Or-
szággyűlés alelnöke, József Attila-díjas magyar köl-
tő és rendszerváltó politikus kiemelte: „A világszerte 
ismert költő mindössze huszonhat évet élt, mégis 
hatalmas életművet hagyott maga mögött. Petőfi 
szinte minden napjáról van feljegyzés, ritka tüne-
mény az ő élete. Idén, amikor születésének 200. 
évfordulóját ünnepeljük, újra tanulmánykötetek és 
elemzések kutatják munkásságát. Tudósok szerint 
ezer verset írt, emellett regényt, drámát szerzett és 
hosszú elbeszélő költeményeket, fordított, továbbá 
útijegyzeteket is készített. Petőfi körül a mai napig 
sok a rejtély, hiszen sem a születésének, sem a halá-
lának pontos helye mai napig nem tisztázott. Most, 
amikor szerte a világban szobrokat döntenek le, mi 
szobrot avatunk Tokajban.”
Koncz Zsófia köszönetet mondott mindenkinek, aki 
részt vállalt abban, hogy a város első Petőfi-szobra 
elkészülhetett. Elmondta: „Amikor szobrokat ava-
tunk, akkor mindig a következő generációknak hagy-
juk itt ezeket a műemlékeket. Petőfit minden magyar 
ismeri. Az, hogy születésének 200. évfordulója előtt 
tisztelgünk Tokajban a szoboravatással azért is ki-
emelkedő, mert járt a vidéken, és versében is meg-
emlékezik Tokajról. Tokajról, amelyet egyetlen ma-
gyar településként a Himnuszban is említ Kölcsey, 
amelynek szintén a 200. évfordulóját ünnepeljük.”

SZEBBNÉL SZEBB TÁJAKSZEBBNÉL SZEBB TÁJAK
PETŐFI TOLLÁBÓLPETŐFI TOLLÁBÓL

ÍGY ÍRT PETŐFI 
SZÜLŐFÖLDÜNKRŐL

„Szebbnél-szebb tájakon járok, barátom; ma a Hegy-
alján jöttem keresztül. Szerencsnél legszebb a kilátás. 
Délre hosszu rónaság le egészen a Tiszáig; keletre az 
egykori tűzokádó, a tokaji hegy, mely magában áll, mint 
a hadsereg előtt a vezér, ott áll magas fejével, kék kö-
pönyegben, komoly méltósággal, tövében Tarcal váro-
sa. Éjszakra a többi hegyaljai hegyek hosszu sorban; 
alattok Tálya és Mád. E városokban laknak, e hegyeken 
az öröm istenei, innen küldik szét a világba apostolai-
kat, a palackba zárt aranyszinű lángokat, hogy prédi-
kálják a népeknek, miszerint e föld nem siralom völgye, 
mint a vallás tartja. Lelkesedve néztem jobbra, balra, 
előre, hátra; úgy neki lelkesedtem, mintha én ittam vol-
na ki a legékesebben szóló apostolt.” (Úti levelek Keré-
nyi Frigyeshez, Sáros-Patak, 1847. július 9.) 

––– × –––
Petőfi Sándor 1847 nyarán beutazta a Felvidéket, s erről az 
utazásáról számol be az Úti levelekben. Ezeket Kerényi Fri-
gyesnek (1822—1852), költőbarátjának címezte. Valójában 
nem jutottak el Kerényi kezére, tehát fiktív levelekről van szó. 
Petőfi a győri Hazánk című folyóirat szerkesztőjével kötött 
megállapodást útirajzának közlésére.

A Petőfi 200 emlékévre készült bronz mellszobor Lantos Györgyi szobrászművész alkotása 

A Petőfi 200 emlékévhez 

kapcsolódóan térségünkben 

is tisztelegtünk legnagyobb 

költőnk előtt. Legtöbb tele-

pülésünk már most is utca-

névvel, szoborral vagy más 

módon őrzi költőóriásunk 

emlékét. Tokajban a Pap 

Miklós Népfőiskola kezde-

ményezésére avattak 

Petőfi Sándor bronz 

mellszobrot.

Tokaj
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A régóta várt hulladékud-
vart október 19-én ün-
nepélyes keretek között 
adták át. Az ünnepségen 
Siri Norbert polgármes-
ter elmondta: „Tiszalúc 
azzal a céllal ajánlotta 
fel a Kesznyéten felé ve-
zető út közelében lévő 
ingatlanokat a hulladék-
gazdálkodást szervező 

társulásnak, hogy kor-
mányzati forrásból létrejöhessen a hulladékudvar. Köszön-
jük képviselő asszony közbenjárást az eredményes, 79 
millió forint értékű támogatásért. Az 5000 lelket számláló 
nagyközségben és 20 kilométeres körzetben élők legálisan 
és praktikusan helyezhetik el itt a különféle hulladékaikat, 
s nem a gazdátlan területeken illegális módon. Lehetőség 
van már akár zöldhulladék, építési törmelék, veszélyes hul-
ladék vagy háztartási lomok elhelyezésére is.” 

Dr. Koncz Zsófia, az Energiaügyi Minisztérium minisz-
terhelyettese ünnepi beszédében elmondta: „A hulladé-
kudvar kiépítésével jelentősen csökkenthető az illegá-
lis hulladéklerakás mértéke, amennyiben az a lakosság 
számára elérhető távolságon belül helyezkedik el. Hiszen 
jellemzően az itt átvehető hulladékok kerülnek illegálisan 
elhelyezésre a közterületeken. A Magyar Kormány elkö-
telezett az illegális hulladéklerakás felszámolásában és a 
körforgásos gazdaságra történő átállásban. Ehhez nagy-
ban hozzájárul ez a hulladékudvar is.”
Aros János, az Abaúj-Zempléni Szilárdhulladék Gazdál-
kodási Önkormányzati Társulás elnöke elmondta: „Cé-
lunk, hogy minden térségben legyen elérhető helyen 
hulladékudvar, ahová legálisan, ingyen be lehet szállítani, 
amit korábban „nagyvonalúan” az árok partján, az erdő 
szélén, a folyó partján helyeztek el. Nehéz lesz a szokáso-
kon változtatni, de reménykeltő, hogy a megnyíló hulladé-
kudvaroknál óriási az érdeklődés, már az első napokban 
sorban álltak az autók. Mindenki figyelmét felhívom, hogy 
tájékozódjon mielőtt bármilyen hulladékot szállítana be, 
hiszen minden egyes hulladéktípust külön kell gyűjteni, 
mérlegelni és leadni.”
Az első egy hónap üzemeltetési tapasztalatairól Wolf 
Izabella, a ZHK Kft. munkatársa adott tájékoztatást. Idén 
ősszel a lakosság 1,1 tonna zöldhulladékot, 1,2 tonna el-
használódott gumiabroncsot, 2,3 tonna elektromos beren-
dezést, 4,8 tonna lomot és 13,4 tonna építési törmeléket 
szállított be az új tiszalúci hulladékudvarba. Mindezt a 
rendszeres gyűjtőjáratokkal, vagy lomtalanítás keretében 
begyűjtött mennyiségeken felül. Az eddigi tapasztalatok 
alapján így elmondható, hogy a hulladékudvar már most 
egy sikertörténet. 

HULLADÉKUDVAR A MÉG HULLADÉKUDVAR A MÉG 
TISZTÁBB TAKTAKÖZÉRTTISZTÁBB TAKTAKÖZÉRT

Hatalmas öröm a Tiszalúci 

Hulladékudvar megnyitá-

sa, amely nagy segítség a 

térségben élőknek. Célja 

egy olyan egységes hulla-

dékgyűjtési rendszer kiala-

kítása, amely minden lakos 

számára egyformán, magas 

szintű szolgáltatásnyújtás-

sal elérhető. Ez hozzájárul 

a település és környezete 

tisztán tartásához.

Tiszalúc és a térség szereplőinek összefogásával hulladékudvar épült a Taktaköz 
legnagyobb településén, amelyet októberben ünnepélyes keretek között adtak át

Tiszalúc

A bekerített területhez kialakították a szük-
séges út- és közmű-csatlakozásokat, vala-
mint a csapadékvíz elvezetést, emellett közel 
1000 m2-es területet burkoltak le. Megépült 
egy portának, irodának és mosdónak helyet 
adó épület is, valamint térvilágítás és kame-
rarendszer. Szintén gondoskodtak az egyes 
hulladékok elhelyezését, majd szállítását biz-
tosító tárolókról. Így veszélyes hulladék gyűj-
tő konténer is kihelyezésre került. 
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ELAPADT FÚRT KÚT UTÁNELAPADT FÚRT KÚT UTÁN
MODERN VÍZHÁLÓZAT 
Ú J H A R A N G O D O NÚ J H A R A N G O D O N

A helyben élők nagy örö-

mére átadták a régóta várt, 

Gesztely Újharangod te-

lepülésrészét ellátó ivóvíz 

távvezetéket. 

A 350 lelkes Gesztely-Újharangod falusias településrész 
vízellátását korábban helyi fúrt kútból biztosította a szol-
gáltató a helyi víztorony és az elosztóhálózat segítségé-
vel. Azonban néhány éve ennek hozama lecsökkent, majd 
teljesen elapadt, így napi rendszerességgel vízszállító au-
tóval szállították az ivóvizet a településrész víztornyába. 
Ez az átmeneti rendszer nem volt elég költséghatékony 
és fenntartható.
Az ÉRV Zrt. szakmai előkészítő munkájának és dr. Koncz 
Zsófia miniszterhelyettes közbenjárásának köszönhető-
en 2022. márciusában született támogatói döntés egy 
Gesztely irányából érkező 7200 méter hosszú ivóvíz táv-
vezeték és a kapcsolódó létesítmények kiépítésére. Így 
megújultak a hálózati csomópontok, az acél szerkezetű 
víztorony és a kezelőépület is. 
A november 15-én megtartott átadó ünnepségen a mi-
niszterhelyettes hangsúlyozta, hogy hazánkban a ház-
tartások közműves vízhálózatra csatlakozása csaknem 
100%-os. Így volt és van ez Újharangodon is. Most ezzel 

Magyarországon a lakások közműves ivóvíz-ellá-
tottsága közel 100 százalékos, 2015 óta csaknem 
5000 kilométer ivóvízhálózat épült vagy újult meg. 
A Gesztely-Újharangodon megvalósult beruházás-
sal a település is csatlakozik a regionális víziközmű 
hálózathoz. A beruházás része a térség legátfogóbb 
ivóvízfejlesztésének, amelynek köszönhetően 39 
település 4980 lakosa részére lesz biztosított a biz-
tonságos és minőségi ivóvízellátás a megépülő táv-
vezetékek és a komplex víziközmű-fejlesztés révén.

Az új távvezetéket dr. Koncz Zsófia miniszterhe-
lyettes, Simon István polgármester és Lőrinc Ákos 
vezérigazgató adták át

a beruházással a korábbinál biztonságosabb és fenntart-
hatóbb módon, egyben kevesebb energiafelhasználással 
és élőmunka ráfordítással jut el a kiváló minőségű ivóvíz 
a háztartásokhoz.
Érdekesség, hogy a közműves ivóvízzel ellátott ottho-
nok aránya Horvátországban 86 százalék, Romániában 
körülbelül 74 százalék, azonban keleti szomszédainknál 
az északkeleti régióban a lakosság vízhálózatra csatla-
kozásának aránya alig haladja meg az 50 százalékot. A 
csatornázottság Magyarországon 83,5, Romániában 37, 
Horvátországban 32 százalék. A kormány azon dolgozik, 
hogy a jövőben a „kimaradt szakaszokat” is kiépítsék.
Simon István polgármester felelevenítette a korábbi évek-
ben fennálló problémákat, és köszönetet mondott a beru-
házás megvalósításáért és szakmai előkészítésért. Ezzel 
a fejlesztéssel az Újharangodon élők régi álma vált valóra. 

Újharangod
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Szeptember közepén harmadik alkalommal rendezték meg a 
Tiszalúci Hal/ÁSZ Napot. Az eseményre közel kétezren látogat-
tak ki, akiknek többsége egész nap élvezte a tartalmas progra-
mokat a csodálatos őszi időben.  Délelőtt a helyi és térségi civil 
egyesületek mutatkoztak be, amelynek keretében néptánc-, 
fitnesz-, környezet-, és természetvédelmi előadások is voltak. A 
programot színesítették madár bemutatók, egészségügyi szű-
rővizsgálatok, gyerekeknek foglalkoztatók, habparty, ugrálóvár, 
íjászat és nomád élet bemutató, valamint egy vidámpark is vár-
ta a kikapcsolódni és szórakozni vágyókat. A Hal/ÁSZ Nap fő-
zőversenyére 14 csapat nevezett, amelynek ízletes ételeit zsűri 
értékelte. A kultúra és koncertek mellett a sport is hangsúlyos 
szerephez jutott.
A rendezvényen Siri Norbert polgármester elmondta, hogy há-
lásak képviselő asszony támogatásáért, amelyet a térség ren-
dezvényeinek megvalósulásáért tesz. A rendezvény a szórako-
zásról, a kulináris élményekről, a baráti kapcsolatokról, valamint 
a közösségépítésről szól.  Ezekre mindig jó lesz visszaemlékez-
ni és bízik benne, hogy szívükben megőrzik Tiszalúcot.

PEZSGŐ PEZSGŐ KÖZÖSSÉGKÖZÖSSÉG TISZALÚCON TISZALÚCON

Tiszalúc

Vármegyei polgárőr találkozót tartottak Tiszalúcon, amelynek keretében a legeredményesebb munkát végző 
polgárőröket is kitüntették

Tiszalúcon került megrendezésre augusz-
tus 5-én a XXII. Borsod-Abaúj-Zemplén Vár-
megyei Polgárőr Nap. A polgárőrség közre-
működésével a szövetség lovas és kutyás 
tagozatának bemutatóját is megnézhették 
a jelenlévők, valamint összevont rendészeti 
bemutatót tartott a rendőrség, a katasztrófa-
védelem, a mentők és a polgárőrség.
Túrós András, az Országos Polgárőr Szövet-
ség elnöke elmondta: „A polgárőrség átlépte a 
bűvös határt, hiszen a hatvanhatezer polgárőr 
több mint tízmillió szolgálati órát teljesített. 
Az önkéntes szolgálatok elsősorban a bizton-
ság érdekében történtek. Emellett a másik 
fontos feladat volt az országhatár védelme, 
ahol húszezer polgárőr szinte folyamatosan 
részt vett a határvédelemben. Vármegyénk 
polgárőrei a tavalyi évben egymillió önkéntes 
szolgálati órát teljesítettek.”
Szemán Ákos, a vármegyei polgárőrség el-
nökhelyettese elmondta: „Taktaharkány pol-
gármestereként nagy öröm, hogy térségünk 
településeivel, egyesületeivel együttműködve 
dolgozhatunk a Taktaköz még biztonságo-
sabb mindennapjaiért. Büszke vagyok arra, 
Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegye kiemel-
kedő a polgárőrség tekintetében, 2022-ben 
ugyanis több mint 800 fővel nőtt a polgárőrök 
létszáma, és új polgárőr egyesületek is létre-
jöttek vármegyénkben, így napjainkban már 
6277 polgárőr teljesít szolgálatot.”

XXII. VÁRMEGYEI POLGÁRŐR NAP 

Tiszalúcon idén nyáron is 

igazi pezsgő közösségi élet 

zajlott, a település számos 

rendezvénynek, program-

nak adott otthont. 

III. TISZALÚCI HAL/ÁSZ NAP
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A helyi horgászegyesület feladatairól, az itt élő halakról 
és a horgászversenyekről Majdanics Péter, a Horgá-
szegyesületek Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Szövet-
ségének elnöke mesélt. 
Majdanics Péter elmondta: „Elődeink 1975-ben ala-
pították a Tiszalúci Horgász Egyesületet. A tiszalúci 
Holt-Tisza halgazdálkodási hasznosítói vagyunk, amely 
150 hektár és 15 km hosszú, így nagy a víz tagoltsága. 
Közel 800 tagunk van, gyerekek, nyugdíjasok is, főként 
tiszalúciak és a környező településeken élők, de mára 
szinte egész Magyarország területéről vannak tagjaink. 
A horgászati szezon kora tavasszal indul, és egész késő 
őszig, vagy akár a télbe nyúlóan is tart, de a legnépsze-
rűbb időszak a nyár. Mivel Tisza-holtágról beszélünk, 
a halállományunkat 
elsődlegesen a Ti-
sza faunája adja. 
Az őshonos ha-
lakból a pontyon 
keresztül a csuka, 
a harcsa, a süllő, a 
balin, a keszegfélék 
mind megtalálha-
tók. Sajnos vannak 
invazív halfajaink 
is, az ezüstkárász 
és a törpeharcsa a 
legdominánsabb. 
A törpeharcsát 
több mint 15 éve 
szelektíven halás-
szuk, részsikereket 
tudunk vele elérni. 

CSODÁKAT CSODÁKAT REJTŐ HOLT-TISZA HOLT-TISZA
TISZALÚCON SZINTÉN FONTOS KÖZÖSSÉGI ÉLMÉNYT JELENTENEK  

A VARÁZSLATOS HOLT-TISZÁN MEGRENDEZETT HORGÁSZVERSENYEK. 

Egy állományfelmérő halászat 
során több védett fajjal is találkoz-
tunk, mint a szivárványos öklével, 
vagy jelölőfajjal, mint a balinnal. 
Ez örömteli természetvédelmi 
szempontból is. Nagy büszkesé-
günk, hogy több esetben sike-
rült már 50-60 kilós vagy annál 
nagyobb harcsát zsákmányolni. 
Már 4-5 éve kiemelten védjük 
a pontyot, tehát az 5 kiló fölötti 
egyedeket vissza kell helyezni. A 
horgászversenyeken szinte kivé-
tel nélkül mindig sikerül 10 kiló fe-
letti pontyot fogni. Örömteli még a 
páratlan amur állományunk, ahol 

a legnagyobbak a 20, illetve a 30 kilót közelítik. Ez egy 
remek sporthal, nagyon jól küzd a horgon, úgyhogy él-
ményszámba megy a horgászatuk. Már több mint tíz 
éve tartunk horgászversenyeket, évente három ponty-
fogó versenyt rendezünk, ezek vagy 48 vagy 72 órások.  
Emellett népszerűek a feeder versenyeink és a pergető 
versenyünk. Ez a rablóhalas, hagyományos egyesületi 
horgászversenyünk, a Gerőcs József emlékverseny. A 
természetvédelmi besorolás miatt a vízi közlekedésnek 
elég szigorú szabályai vannak, robbanómotoros csóna-
kot egyedül az egyesület halőre, illetve halgazdálkodási 
feladatok ellátására az egyesület használhat. A nem vé-
dett területeken a szabadidős csónak, és sporteszközök 
használata engedélyezett.”

Tiszalúc
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JÓ ÚTON HALADUNK
BŐCS

A Magyar Falu Program keretében hazai forrásból újult meg a 
Sajólád  –  Bőcs  összekötő út mintegy 2,6 kilométeres szaka-
sza. Nagy László, Bőcs polgármestere elmondta: „Az összekötő 
úttal könnyebb lesz a bőcsieknek bejutni Miskolcra, feljutni az 
autópályára. Még fontosabb azonban, hogy külső és belső Bő-
csöt ez az út köti össze, ezt az utat naponta többször használják 
a helybéliek, hiszen az egyik önkormányzati intézmény az egyik, 
a másik az út másik részen helyezkedik el. A hivatali dolgozók is szívesebben járnak majd kerékpárral dolgozni. Ez az út 
többről szól, mint aszfaltrétegek és festett vonalak. Ez az út a közösség szívverése, egy új fejezet a település életében.” 
A Magyar Falu Programban az idei és a jövő évben tíz útszakaszt újítanak meg a vármegyében, több mint 26 kilométer 
hosszúságban. Ennek része a bőcsi 5200 méter hosszúságú út, amelynek most a fele újult meg három híddal. Minden, a 
biztonságos közlekedéshez szükséges kiegészítő munka is elkészült. Az átadott úton kívül a Magyar Közút Nonprofit Zrt. 
több településen (Bőcsön, Szikszón, Tokajban, Bekecsen, Mezőzomboron) is teljes nyomvonalas útfejújítást végzett, össze-
sen több mint 10 kilométer hosszúságban, amelyet jövőre tovább szeretnének folytatni.

Bőcs

   SZENTISVÁNBAKSA 
Szintén a Magyar Falu Program keretében felújított utat 
adtak át Szentistvánbaksán. Az eseményen részt vett 
Koncz Zsófia országgyűlési képviselő, Gyopáros Alpár 
kormánybiztos,  a történelmi egyházak képviselői és a 
szomszédos települések polgármesterei. A Magyar Falu 
Program indulásakor külön figyeltek a 300 fő alatti falvak-
ra.  Szentistvánbaksa lélekszáma is lecsökkent egészen 
260-ig, ám a program hatására a többi településhez ha-

sonlóan megindult egy pozitív elmozdulás és a fiatal nemzedék megerősödött. Vizi Károlyné Horváth Mónika polgármester ki-
emelte: „A település központi részén lévő utca állapota megromlott volt, felújításra szorult. A nyáron kérelmezett és két hónappal 
később elnyert támogatás segítségével Szentistvánbaksa belterületén a Petőfi út több mint 207 méter hosszan újult meg. A 
helyi lakosok, akik évek óta vártak a változásra, megkönnyebbüléssel és örömmel fogadták a felújított útszakaszt. A helyi gaz-
daság számára is fontos ez a fejlesztés. A Hernád adottságaiból eredő turisztikai lehetőségek kihasználásához létfontosságú 
a megfelelő minőségű úthálózat.” A 2023 évi Magyar Falu Program keretén belül meghirdettet Út és Járdafelújítási Program 
nyertesei között találjuk Szentistvánbaksán kívül Prügy, Mezőzombor, Tiszapalkonya és Gesztely településeket is. 

TAKTASZADA
Tovább fejlődik Taktaszada közlekedési és víz infrastruktúrája 
is. A tavalyi bekötő út felújítást követően nem állt meg ez évben 
sem a felújítási program. Két újabb mérföldkőhöz ért a telepü-
lés. A Magyar Falu Program által biztosított, közel 30 millió fo-
rintos forrásból elkészült a belterületi úthálózat Kossuth, Jókai 
és Táncsics utcát érintő szakasza. Az útfelújítás mellett a helyi-
ek nagy örömére a csapadékvíz elvezető rendszer fejlesztésé-
nek új üteme is elkészült. Uniós forrásból 2018 óta 650 millió 
forint fejlesztési pénzt sikerült elnyernie a településnek és eb-
ből 400 millió forintnyi beruházás már meg is valósult. 2024-
ben tovább folytatódik a munka, hiszen a belvizes területeken 
lévő vagyontárgyak ezen fejlesztésekkel védhetőek meg.

Taktaszada

Szentistvánbaksa
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FEJLŐDŐ TELEPÜLÉSEK, 
ERŐSÖDŐ KÖZÖSSÉGEK

   BODROGKISFALUD
Bodrogkisfaludon az elmúlt időszakban megvalósult széleskörű 
fejlesztéseknek örültünk közösen. Az elmúlt években sikeres pá-
lyázatoknak köszönhetően több mint 270 millió forint uniós tá-
mogatás és közel 130 millió nemzeti forrás érkezett a település 
önkormányzatához. A fejlesztési programok segítségével kül- és 
belterületi utak újultak meg, közösségi terek szépültek meg, kar-
bantartást segítő eszközöket szereztek be és egy szép kisbusszal 
is gazdagodott a település. Ezen fejlesztések, beszerzések mind 
hozzájárulnak az itt élők jobb életminőségéhez és a helyi közösség 
megerősödéséhez. 

   KESZNYÉTEN
Korunk energetikai kihívásaira adnak választ az energetikai fej-
lesztések.  Erre jó példa a kesznyéteni polgármesteri hivatal is, 
amely jól ötvözi a múlt értékeinek megőrzését és modern, zöld 
technológiák használatát. A fejlesztés átgondolását jól mutat-
ja az összetett megvalósítás: az uniós energetikai támogatással 
egyidőben a Magyar Falu Program támogatásából új tetőhéjazat 
védi az épületet a csapadéktól. Fejlesztési ötletekből nincs hiány a 
településen. A családok nagy örömére az elnyert és pályázati for-
rásokból kibővített bölcsődét pár hónap múlva már használhatják 
is a gyermekek, jövőre pedig indulhat az új Egészségház építése is.

   TARCAL
A Tokaji borvidéken először a tarcali és a tokaji önkormányzat álla-
podott meg a dűlőút fejlesztési program elindításában. A dűlőúthá-
lózat fejlesztésére összesen 6 milliárd forint áll rendelkezésre tér-
ségünkben. Ezen forrás közel egy tizedét felhasználva újulnak meg 
a tokaji és tarcali dűlőkbe vezető utak. Gulyás Gergely miniszter 
szerint a dűlőút átadása jól szimbolizálja azt a fejlődést, amelyet 
Tokaj-Hegyalja és Tarcal elért az elmúlt időszakban. Az itt elindult 
fejlesztések jól bizonyítják, hogy gyorsan fejlődik a tokaji térség, 
vele együtt pedig az ország egésze is. A csaknem 620 millió forint 
értékű, a Magyar Kormány által támogatott útfelújítás egy olyan új 
turisztikai fejlesztés, amely  lehetővé teszi a szőlőültetvények bi-
ciklivel és gyalogosan történő megközelítését a gazdálkodók és a 
földtulajdonosok mellett a turizmus miatt Tokaj-Hegyaljára érkezők 
számára is. Butta László polgármester kiemelte, hogy  Tarcalnak 
eddig egy kilométernyi szilárd burkolatú önkormányzati útja volt, a 
programon belül pedig jelenleg három és fél kilométer úttal gazda-
godott a település. A tervek szerint további egy kilométernyi szilárd 
burkolatú út is megépül a Tokaji-hegyen lévő adótoronyig.

Tarcal

Kesznyéten

Bodrogkisfalud
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A Szerencsjáték Zrt. 
támogatásával meg-
valósított játszótér 

különlegessége, hogy akadálymentesen megközelíthető, 
az egyes játékelemek között kerekesszékkel segítség 
nélkül lehet közlekedni. Emellett a játékelemeket fogya-
tékkal élő gyermekek is önállóan tudják használni, ezáltal 
ép társaikkal közösen tudnak játszani. A szerencsi befo-
gadó játszótér tematikája egyedi, a város elmúlt 100 éves 
történelméhez illeszkedően a játékelemek a csokoládét 
idézik meg. A Magyar Cukoripari Rt. 1923-ban építette 
meg csokoládéüzemét, melynek termékei országosan 
ismertté tették Szerencs nevét. A csoki játszótéren meg-

jelennek az ismert csokoládé figurák, amelyek igazán kü-
lönlegessé teszik a helyiek számára ezt a közösségi teret. 
Gilányiné Visi Éva, a Nagycsaládosok Országos Egyesü-
lete szerencsi csoportjának vezetője elmondta: „Egy nyári 
beszélgetés alkalmával Koncz Zsófia képviselő asszony-
nyal szóba kerültek a szerencsi játszóterek, és hogy nincs 
se Szerencsen, se a környéken olyan játszótér, amely a 
fogyatékkal élőknek is használható és teljesen akadály-
mentesített. Képviselő asszony közbenjárására szeptem-
ber 19-én már helyszíni bejáráson mutatták be a Szeren-
csjáték Zrt. munkatársai a tervben lévő játszóteret. Nagy 
öröm volt, hogy a szerencsi csokoládé, amely idén lett 100 

éves, is beépülhet a játszótér elemeibe. Ezután az önkor-
mányzattal történt egyeztetések után elkezdődött a terep 
rendezése, és a játszótér elemeinek beépítése a területre. 
November 25-én a gyerekek birtokba is vehették az új lé-
tesítményt. Az átadáson meleg teával, kakaóval és termé-
szetesen csokoládéval vártuk a gyerekeket. Az érdeklődők 
találkozhattak Rita bohóccal, aki lufit hajtogatott, részt ve-
hettek kézműves foglalkozáson, és az arcfestés, hajfonás 
sem maradhatott ki a programok közül.”
Koncz Zsófia hozzátette: „Fantasztikus lehetőség, hogy 
ezen a játszótéren ép és fogyatékkal élő gyermekek 
együtt játszhatnak, ami életre szóló pozitív élmény lesz 
számukra. Kívánom, hogy a szerencsi és a környékbeli 
gyermekek használják nagy örömmel ezt a játszóteret, 
térségünk új ékkövét!”
Az összefogás az ünnepek közeledtével sem maradt el, 
hiszen a nagycsaládosok szerencsi csoportja és az or-
szággyűlési képviselő Mikulás ünnepséget szervezett 
a gyermekes családoknak. Gilányiné Visi Éva elmondta, 
hogy az ünnepséget december 7-én tartották közel 100 
gyermek részvételével, amelyen az Iszkiri zenekar szóra-
koztató műsora perdítette táncra a legkisebbeket. Köz-
ben a Mikulás is megérkezett és mindenki megkapta a jól 
megérdemelt csomagját.

Szerencs

CSOKIHEGYEK ACSOKIHEGYEK A LEGKISEBBEKNEK LEGKISEBBEKNEK

Csokoládé tematikájú új, 

egyedi játszóteret adtak át, 

ahol fogyatékkal élő és ép 

gyermekek a közös játék él-

ményén keresztül válhatnak 

elfogadó, nyitott felnőttekké. 

A szerencsi és környékbeli gyermekeknek épült 
„Csokoládé játszóteret” már birtokba is vették kicsik 
és nagyok

A  Nagycsaládosok szerencsi csoportját is 
meglátogatta a Mikulás
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SZERENCSI KÓBORKÁK 
ÁLLATVÉDŐ ALAPÍTVÁNY

2017-ben Kormos Enikő és Szomráki Erika hozta létre 
a Szerencsi Kóborkák Állatvédő Alapítványt. Elsődleges 
céljuk a Szerencsen és környékén élő gazdátlan kutyák és 
macskák számának visszaszorítása, de mára tevékenysé-
gük és közösségük munkája kiterjed mindenféle házi ked-
venc (madarak, hüllők, egyéb emlősállatok) védelmére, 
mentésük segítésére.
A személyi jövedelemadó 1%-ának felajánlásából évente 
1,5-2,5 millió forintot gyűjtenek, melyet csaknem teljes 
egészében a kutyák és macskák ivartalanítására fordíta-
nak. Ebből a keretből túlnyomórészt a lakosság birtoká-
ban lévő állatok sterilizálását végzik, megelőzve ezzel a 
túlszaporodás veszélyeit. Évente 35-40 macska és 15-
20 kutya ivartalanítását finanszírozzák így, valamint pá-
lyázati támogatásból ennél is magasabb számban.
Ezen kívül széles körben ismert közösségi oldalukon szer-
vezik az elveszett, elkóborolt állatok felkutatását, emellett 
új gazdát keresnek az elhagyott, gazdátlan állatoknak. A 
gazdát kereső leendő kedvencek ideiglenes befogadóhe-
lyen várnak, mivel saját telephelyük nincs.
A térségben egyedülálló kezdeményezés volt a 2023. 
november 28-án, a Rákóczi-várban megrendezett „Be-
szélgetés az állatok védelméről” címet viselő rendezvény, 
melyen állatvédelmi szakjogász és közigazgatásban jár-
tas igazgatásszervező is előadást tartott. A rendezvény 
elsődleges célja az állatvédelmi hatóság szerepének 
megismertetése, valamint az állattartással összefüggő 
hatósági ügyek mint a birtokvédelmi és szomszédjogi 
esetek áttekintése volt, melyen elsősorban hatósági és 
önkormányzati szakemberek vettek részt. 

LULU ÁLLATMENTŐ  
ALAPÍTVÁNY

A LULU Állatmentő Alapítványt Tóth Bernadett október 
végén alapította. Azonban már egy évtizede segíti a rá-
szoruló állatokat, saját otthonába fogadja be őket, gazdit 
keres nekik, vagy Budapest környéki állatmenhelyekre vi-
szi őket. Az alapítvány létrehozásához a végső lökést az 
adta, hogy Lulu nevű mentett kiskutyáját hosszú beteg-
ség után elvesztette. Úgy érezte, azok az állatok sem ke-
vesebbek, akiknek nincs gondos gazdája, és nem kapnak 
ennyi törődést, ők is megérdemlik az emberi figyelmes-
séget, így a névadó az elveszített kiskutyája lett. Jelen-
leg két helyen tartanak állatokat, a tarcali székhelyen és 
Szerencsen, a családi házukban. Tarcalon a nagyobb tes-
tű kutyáknak kialakítottak 4 kennelt, jelenleg itt 5 kutya 
várakozik gazdára. Szerencsen 2 kennel került kiépítésre, 
itt 4 macskáról és 15 kutyáról gondoskodnak. Bernadett 
úgy érzi, minden belefektetett munka, lemondás és pénz 
megéri, hiszen a befogadott állatok tele vannak szeretet-
tel, odaadással, és nincs ember, akit egy rossz nap után 
ne tudnának felvidítani. 
A közeljövőben tervezik egy külterületi ingatlan megvá-
sárlását Szerencsen, ahol téliesített kenneleket, valamint 
a meglévő gazdasági épületben még kényelmesebb fé-
rőhelyeket alakítanak ki sérült vagy kölyökkutyák számá-
ra. Fontosnak tartják a felelős állattartással kapcsolatos 
felvilágosító munkát is, amely az oltással, chipeléssel és 
ivartalanítással kezdődik. A közösségi médiában is aktí-
vak, ahol követőiket információkkal látják el az állattartás-
sal, oltásokkal kapcsolatban, és frissen mentett és men-
tésre váró kutyáikról is hírt adnak. Egy rendszeres hétvégi 
sétáltató program beindítását is tervezik. Bernadett bízik 
benne, hogy a környéken még sok olyan állatszerető él, 
akik együttes segítségével hatalmas dolgokat érhetnek 
el, hiszen közös erővel minden sokkal könnyebb.

 ÖSSZEFOGÁS
Térségünkben is egyre több az állatok védelmével, mentésével foglalkozó civil kezdemé-
nyezés, akik az adventi időszakban is fáradhatatlanul dolgoznak kis kedvenceinkért.

 KIS KEDVENCEINKÉRT

Szerencs

Tarcal

Koncz Zsófia az ünnepi időszakban kis kedvenceink-
ről sem feledkezett meg, mindkét alapítványhoz ado-
mánnyal érkezett
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Magyarországon – a Kormány támogató és tudatos 
zöldpolitikájának eredményeként – az elmúlt években 
rendkívül jelentősen bővültek a napelem kapacitások. 
Magyarország a világon a hatodik, Európában pedig a 
harmadik helyen áll a napenergia részarányát tekint-
ve a villamosenergia-mixben. Kedvező időjárás esetén 
már vannak olyan időszakok, ami-
kor a Paksi Atomerőművel együtt 
teljesen szén-dioxid mentesen 
tudjuk elektromos energiával el-
látni hazánkat.
A háztartásokban rekord sebes-
séggel gyarapodnak a napelemek. 
A lakosság által is használt rend-
szerekből a korábban 2030-ra várt 
200 ezres darabszámhoz képest 
már most több mint 245 ezer üzemel hazánkban. Ez 
hatalmas eredmény. 
A Magyar Kormány a zöldenergia fokozott hasznosítá-
sa érdekében a magyar családokat is segíti a modern 
napelemes rendszerek telepítésében. A 75 milliárd 
forintos keretösszegű Napenergia Plusz Program nap-
elem és energiatároló együttes létesítésében támo-
gatja januártól a háztartásokat. A Napenergia Plusz 
Program a családok költségeinek kétharmadát fedezi 
legfeljebb 5 millió forint értékben. Támogatás a pályá-
zó magánszemély állandó lakóhelyéül szolgáló családi 
házon vagy a sorház, ikerház, legfeljebb 6 lakásos tár-
sasház épületrészén végrehajtott beruházáshoz adha-
tó. Elszámolható a pályázati adminisztráció, tervezés, 
engedélyezés költsége, az eszköz- és anyagköltség, 

a telepítés munkadíja. Egy ingatlanra egy támogatás 
adható, kizárólag az uniós előírásra bevezetendő brut-
tó elszámolásba kerülő új beruházásra, tehát meglévő 
rendszer bővítésére, cseréjére, felújítására nem. A nap-
elemes rendszer 4 és 5 kW közötti teljesítményű inver-

terből, valamint 7,5 és 10 kWh közti 
kapacitású tárolóból állítható össze. 
A programban több mint 15 ezer 
család valósíthat meg zöldenergia 
fejlesztést.
A lakossági előregisztráció 2024. 
január 15-én kezdődik. A vissza 
nem térítendő forrás odaítélésé-
ről egyszerűsített eljárásrendben 
születik döntés. A pályázatokat 

beküldésük időrendjében bírálják el, a munkálatokkal 
két éven belül kell elkészülni.
A Kormány támogatásával emellett országszerte 
számos helyszínen zajlik, sok esetben pedig már be 
is fejeződött a villamosenergia-hálózat fejlesztése. Új 
alállomások és transzformátorok épülnek, bővül a ve-
zetékrendszerek kapacitása. Ezáltal január 1-től újra 
lehetőség lesz a hálózat mintegy 93%-án napelemet 
telepíteni. 
A magyar gazdaság jövője a zöldenergia. A kormány 
a tiszta energia saját célú termelésére, tárolására és 
helyi elfogyasztására ösztönzi a családokat és a vállal-
kozásokat. A családok fejlesztései elősegítik a klímavé-
delmi vállalások teljesítését, hozzájárulnak a zöldener-
gia arányának növeléséhez a nemzeti energiamixben, 
erősítik Magyarország energiaszuverenitását.

Januárban 75 milliárd forintos kerettel indulnak azok a lakossági pályázatok, amelyek révén egyszerre lehet telepíteni 
napelemeket és energiatárolókat is, így a háztartásban megtermelt energiát helyben lehet elfogyasztani, és nem kell 
hozzá a hálózatot terhelni

ÉLTETŐ NAP ELTÁROLVA

A pályázati felület és dokumentáció: https://napenergiaplusz.nffku.hu

Hamarosan indul a Nape-

nergia Plusz Program. En-

nek keretében nemcsak 

napelemek telepítését, ha-

nem a zöldenergia tárolá-

sát is támogatja a Magyar 

Kormány. 

Tavaszra lesznek olyan 
időszakok, amikor 
100%-ban napelemek-
kel fogjuk biztosítani az 
ország áramszükség-
letét, amelyre igazán 
büszkék lehetünk, mert 
ezt kevesen mondhatják 
el magukról
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FÉNY DERÜLT LEGÉDESEBB FÉNY DERÜLT LEGÉDESEBB 
VÁRAINK TITKÁRAVÁRAINK TITKÁRA
A finom sütemények 
és kenyerek illata 
már egészen kis ko-
rától meghatározta 

Hanna életét, hiszen a 
nagyszülei pékek voltak. Már kislányként is segített 
nagymamájának, akivel mindig nagyon finom sütiket 
készítettek, innen ered a sütés szeretete.  Általános 
iskolás kora óta szeret süteményeket készíteni család-
jának és barátainak. Számára a sütés kikapcsolódás, 
amivel egy nehéz nap után lazíthat. 
Hanna korán kezdi a napot, mert sajószögediként min-
den nap Miskolcra utazik, hiszen a Miskolci SZC Szent-
páli István Kereskedelmi és Vendéglátó Technikum és 
Szakképző Iskola cukrásztanulója. A napot azonban, 
ha csak teheti, sütéssel zárja. Kitartó és szorgalmas 
munkáját és kreativitását látva, szülei biztatták egy 
helyi és egy vármegyei versenyen való részvételre. 
A versenyeken elért sikerek is visszaigazolták, hogy 
a tehetséges lánynak érdemes a sütéssel foglalkoz-
nia. Hanna macaronnal indult a versenyeken, mert 
azt szereti legjobban sütni, és abban szerzett eddig a 
legnagyobb tapasztalatot. A sajóörösi Méz- és Mogyo-
rófesztivál süteménysütő versenyén tökös-mézes-fa-
héjas macaronjával nyűgözte le a zsűrit, majd újabb 
elismerést vehetett át a vármegyei „Bontakozz ki!” el-
nevezésű alkotó versenyen. Itt a térség várait örökítet-
te meg macaronokon. Aprósüteményeivel azt szerette 
volna elérni, hogy szülőföldünk kincsei minden érzék-
szervre hassanak, így vármegyebeli várakat festett 
macaronjaira és a finomságokat térségünkre jellemző 

aromákkal, gönci baracklekvárral és tokaji aszúval íze-
sítette. Hanna a sütés mellett nagyon szeret jótékony-
kodni, ruhaadományokkal, vagy éppen jótékonysági 
futással is szívesen segít a rászorulókon. 
Tökéletes macaronokat készíteni számára egyszerű, 
de nagyon apró dolgokon el lehet csúszni. Ennél a fi-
nomságnál minden lépés fontos, figyelni kell a megfe-
lelő mennyiségekre, hőmérsékletre, páratartalomra, no 
meg az időzítésre. És ekkor még nem is díszítettünk! 
„Nagyon örülök, hogy másoknak is ízlett a sütemé-
nyem, és boldog vagyok, hogy ezen a két versenyen 
a szüleim és osztályfőnököm javaslatára elindultam.  
Az igazi álmom, hogy miután tovább tanultam, a cuk-
rászat iránti szenvedélyem kiteljesedjen, és egyszer 
majd egy saját cukrászdát nyithassak tele finomságok-
kal. – mesélte Hanna, akinek tehetsége szorgalommal 
párosul, ami egyenes út a sikerhez. Szívből gratulálunk 
Hannának a finom süteményeihez és szorgalmához, és 
kívánunk neki sok édes pillanatot és álmai valóra váltását!

A 15 éves sajószögedi Ujla-

ki Hanna nagy szeretettel és 

odaadással süti a finomabb-

nál finomabb süteményeket, 

amelyek már több versenyen 

lenyűgözték a zsűrit. 

A tehetséges sajószögedi lány álma, hogy egyszer 
saját cukrászdát nyisson tele finomságokkal

HANNA SZÁMÁRA IGEN KEDVES MÉZES KRÉMES RECEPTJE,  
AMELYET MAMÁJA KÉSZÍT A LEGFINOMABBAN

HOZZÁVALÓK: Tészta: 75 g vaj vagy 
margarin, 150 g porcukor, 3 egész 
tojás, 600 g liszt, 2 kk. szódabikar-
bóna, 2 ek. méz. Krém: 1/2 l tej, 120 
g liszt, 200 g vaj vagy margarin, 250 
g porcukor, 1 cs. vaníliás cukor, 1 
egész tojás. Csokimáz: 100 g étcso-
koládé, 2 ek. olaj. Tészta elkészítése: 
A margarint a mézzel, a porcukorral 
és a tojásokkal gőz felett kikeverjük. 
Még melegen hozzáadjuk a lisztet 
és a szódabikarbónát, összegyúrjuk 

és 4 cipóra osztjuk. Téglalap alakú-
ra kinyújtjuk. Megvajazott, lisztezett 
tepsi hátán világosra sütjük. (Elő-
melegített sütőben, mérsékelt tűz-
nél 180 fokon 10-12 perc.) A krém 
elkészítése: A liszthez apránként 
hozzáadjuk a tejet, csomómentes-
re kidolgozzuk és gőz felett sűrűre 
főzzük. Hűlés közben időnként meg-
keverjük, hogy ne ráncosodjon meg 
a teteje. Közben a vajat, a cukrot, a 
vaníliás cukrot és a tojást habosra 

kikeverjük, és kanalanként a kihűlt 
főzött krémhez adjuk. Megtöltjük a 
lapokat. Lap, krém, lap, baracklekvár, 
lap, krém, lap sorrendben. Tetejére 
csokoládémázt simítunk. A csokit 
kissé felolvasztjuk gőz felett edény-
ben, 2ek. olajjal elkeverjük. Kenhető-
re visszahűtjük és megkenjük a felső 
lapot. Ezt a süteményt ajánlatos egy 
nappal fogyasztás előtt elkészíteni.
Kellemes időtöltést és jó étvágyat kí-
vánunk!

Sajószöged
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ADVENTI ÜNNEPKÖR BEKECSBEN

A Megváltó születésére szívvel-lélekkel készül a 
falu apraja-nagyja. Ünnepi díszbe öltözik a Polgár-
mesteri Hivatal környezete, fényfűzérekkel teszik 
hangulatosabbá a fákat, felkapcsolják az ünnepi 
díszkivilágítást, a főtéren be lehet ülni a kihelyezett 
Mikulás szánba.
Büszkék arra, hogy a kezdeményező Solymár tele-
pülés után az országban harmadikként honosították 
meg az Élő Adventi Kalendáriumot, amelynek kere-
tében az advent minden napján egy-egy ablakot 
díszítenek fel a családok. Az adventi eseményeiket 
a Polgármesteri Hivatal előtti téren tartják minden 
vasárnap délután, amelyeken a helyi óvoda és isko-
la gyermekei adnak az alkalomhoz illő zenés-verses 
műsort. Emellett a történelmi egyházak képviselői 
is megosztják ünnepi gondolataikat. A Mikulás a 
neki rajzot készítő gyermekeket személyesen láto-
gatja meg december 6-án az egész faluban. 
A harmadik advent rendhagyó, ekkor rendezik meg 
a hagyományos ünnepi forgatagot, amelyen az óvo-
da, illetve az iskola műsora, valamint az egyház kép-
viselője mellett országosan ismert és helyi előadók 
is fellépnek. Alkalomhoz illő árusok várják a kedves 
érdeklődőket többek között kézműves termékek-
kel, ajándéktárgyakkal, kürtőskaláccsal, mézzel és 
egyéb különlegességekkel. A kilátogatóknak az ön-
kormányzat szeretetvendégséggel kedveskedik.  
A negyedik adventen érkezik a Betlehemi Láng 

a cserkészek segítségével, erről gyújtják meg az 
adventi koszorú gyertyáit, majd a lángot mindenki 
hazaviheti az önkormányzat által készített üveg-
mécsesekben. Ezen az eseményen adják át a mun-
katársak által készített apró ajándékot köszönet-

képpen az adventi ablakdíszítés résztvevőinek. 

TÉLI CSODÁK MONOKON

Több mint 10 év telt el, mióta első alkalommal gyúj-
tották meg az adventi koszorú gyertyáját. Azóta 
közösségépítő téli hagyománnyá vált az adventi va-
sárnapok estébe hajló délutánjain az adventi gyer-
tyagyújtás. A megújult Andrássy téren varázslatos 
környezetben a község apraja-nagyja meghitt időt 
tölt együtt, kedves műsorok, a lakosok által sütött 
sütemények, tea, forraltbor és meghitt beszélgeté-
sek teszik szebbé ezeket a vasárnapokat. A gyer-
tyagyújtások mellett zajló rendezvények egyike az 
Adventi vásárral egybekötött Mikulásvárás, amely 
többnyire december második szombatján hozza 
össze a község lakosságát. A település minden in-
tézménye, minden korosztálya kézműves termé-
kekkel, karácsonyi díszekkel, finomságokkal várja 
a nézelődő vásárlókat. Házi sütemények és krump-
lilángos illata lengi be az Andrássy teret. Közben 
érkezik a Mikulás, akinek zsákja minden gyermek 
számára csomagot rejt. A téli szabad levegőn a 
közös éneklés, szórakozás, táncház még különle-
gesebbé teszi az együttlétet. December 6-án a Mi-
kulás útra kel a faluban. Meglátogatja a Mikimanó 
Biztos Kezdet Gyerekház 3 év alatti gyermekeit, 
majd folytatja útját az Micimackó Óvodába, ahol a 
gyerekek kis dalos-verses műsorral köszöntik. Útba 
ejti a konyhai dolgozókat, majd az Idősek Klubjába 
érkezik. A Mikulás minden intézménybe ellátogat. 

Bekecsen, Monokon és Sajóörösön is élő adventi 
kalendárium teszi még hangulatosabbá az esti sétákat

Monok

Bekecs

A decembert áthatja az adventi készülődés iz-

galma és a karácsony varázslatos hangulata. 

Szülőföldünk szép, meghitt és kedves szokásai-

ból hoztunk egy kis ízelítőt. 



A helyi ügyeket, a helyi embereket képviselem!  »»

35

VA R Á Z S L AT O S  VA R Á Z S L AT O S  K A R Á C S O N YK A R Á C S O N Y  S Z Ü L Ő F Ö L D Ü N KÖ N S Z Ü L Ő F Ö L D Ü N KÖ N
Délután a Levendula Nyugdíjas Klub tagjait keresi 
fel, hiszen az ajándékozásból nem maradnak ki a 
felnőttek sem. Néhány éve Monokon is elindították 
az Adventi ablaknyitást, amikor a község lakosai 
egy-egy számmal jelölt, feldíszített ablakkal várják 
az esti órákban sétára indulókat. Idén az Andrássy 
kastély lovagterme ad otthont a karácsonyi hang-
versenynek, amelyben újdonságként Karácsonyház 
is várja a látogatókat.

MIKULÁS LAK SZIKSZÓN

A Mikulás Lak az év fénypontjaként folyamatosan 
megdönti saját rekordjait, hiszen a térség valameny-
nyi településéről érkeznek szervezett csoportokban 
oktatási intézményekből. Mellettük családi és baráti 
társaságok is szívesen jelentkeznek be, hiszen min-
dig megújul a környezet és a program is. A Magyar 
Hegyi Borok Házában ebben az évben az elmúlt 13 
év legikonikusabb szereplői jelentek meg a Mikulás 
és segítői mellett, így Shrek, Mézi, Sid a lajhár és 
Szörnyella is bekukkantott a varázslatos kuckóba. 
Idén új szereplőként megjelent Grincs is, aki szokás 
szerint el akarta lopni a karácsonyt, amit a gyerekek 
segítségével hiúsítottak meg a mesehősök. A Miku-
lás Lakban a gyerekek egy valódi mesebirodalomba 
csöppennek már a kapun belépve, hiszen nemcsak 
a filagória változik át, hanem az udvar is. Mindenhol 
karácsonyi fények, szarvasok, szán és karácsonyfák 
tárulnak a szemek elé, majd a Mikulás Lakba belép-
ve az őszszakállú, jó humorú télapó ajándékkal várja 
a kicsiket. Az intézmény szinte minden munkatársa 
részt vesz a programban, legyen az építkezés, taka-
rítás, kézműves foglalkozás, vagy éppen az előadás 
része.

ADVENTI HAGYOMÁNYOK SAJÓÖRÖSÖN

Sajóörösön hagyományosan négy adventi gyer-
tyagyújtási rendezvény kerül megrendezésre min-
den évben. Az évek során kialakult szokás szerint 
az adventi vasárnapokon a templom előtti téren 
jönnek össze a település lakói, hogy együtt készül-
jenek az év legszentebb ünnepére. Az első gyertya 
meggyújtása előtt az egyházak képviselői megáld-
ják az adventi koszorút, elmondják ünnepi gondo-
lataikat az adventi várakozás misztériumáról.  A 
gyertyagyújtást követően színpadi műsor emeli a 
hangulatot, ahol helyi vagy közelben élő előadók 
lépnek fel.  Rendszeresen fellépnek a helyi óvodá-
sok, a sajószögedi általános iskola tanulói és közép-
iskolai csoportok. A december 6-ához legközelebbi 
vasárnapon a Mikulás is meglátogatja a településen 
élő gyerekeket, akiknek csomagot is hoz. Az adventi 
rendezvényeken forralt borral és meleg teával vár-
ják a templom előtti térre kilátogatókat, amelyeket 
középiskolás és egyetemista fiatalok készítenek. A 
környezettudatosság jegyében, aki teheti, otthon-
ról hoz magával termoszt vagy bögrét. A település 
lakói, az óvoda és a hivatal dolgozói, valamint az 
„Örösgyöngy” kreatív klub tagjai aprósüteménye-
ket sütnek és kínálnak a rendezvények végén.  A 
karácsonyi vásár sem maradhat el, ahol az „Örös-
gyöngy” kreatív klub tagjai, az óvodások, a szüleik 
és az óvónők által készített karácsonyi díszekből 
lehet válogatni. Az itt befolyt összeget az óvodai 
élet színesebbé tételére fordítják. Idén is meghir-
dették a „Világító adventi kalendárium” elnevezésű 
kezdeményezést. A játék december 1-jétől 24-éig 
tart, melynek lényege, hogy a játékra jelentkezők 
feldíszítik saját házuk ablakát, és jól láthatóan el-
helyezik azon az adott nap számát is. Így a 24 nap 
alatt minden szám megjelenik a település különbö-
ző pontjain.

A szikszói Mikulás Lakban a gyermekek egy valódi 
mesebirodalomba csöppennek

Sajóörös

Szikszó
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1999 óta dolgozik mentőápolóként 
a monoki származású, de immár 
több mint 20 éve szerencsi illető-
ségű Tőkés Zoltán, aki a szerencsi 
orvosi ügyelet vezetője, egyben az 
esemény egyik főszervezője elmondta: „2016 őszén 
határoztuk el bajtársaimmal, hogy ezt a szép hagyo-
mányt újra gondoljuk, és ezt az élményt tovább adjuk 
gyermekeinknek. Az elhatározást tettek követték. Dí-
szletet terveztünk, építettünk és december 5-én dél-
után megtartottuk az első Mentő Mikulást. Évről évre 
egyre több bajtársunk jelentkezett a rendezvényre. 
Néhány éven belül az ünnepség kibővült olyan ínyen-
cségekkel is, mint egy régi sparhelton készült forralt 
bor és forró tea, valamint sütőben sült sütőtök. A gye-
rekek kis műsorral készülnek a mikulás érkezésére. A 
hagyomány szerint minden évben december 5-én 16 
órakor érkezik hozzánk a Mikulás. A Covid-járvány évei 
a gyülekezési korlátozások miatt időlegesen átalakítot-
ták a hagyományokat, de a gyerekek nem maradhattak 
ajándék nélkül, így házhoz vittük az ajándékot. Ekkor 
csatlakozott a csapathoz mikulás segítő krampusznak 
Koncz Zsófia is, aki virgács helyett ajándékkal kedves-

kedett a gyerekeknek. Idén már közel száz fős rendez-
vénnyé nőtte ki magát a mikulásvárás. Mivel ennyien a 
korábbi helyszínen nem férünk el, segítséget kértünk 
képviselő asszonytól és közbenjárására a rendezvény-
hez méltó helyen, a volt bútor ktsz helyén kialakított 
Kristály Terembe érkezett az idei Mentő Mikulás. Most 
először sikerült magánadományokból még színvonala-
sabbá tenni ezt a varázslatos ünnepet, így a gyerekek 
nagy örömére arcfestéssel, bohóccal és játékos felada-
tokkal vártuk a résztvevőket.”

MENTŐÁLLOMÁSON JÁRT MENTŐÁLLOMÁSON JÁRT 
A MIKULÁSA Szerencsi Mentőknél az előke-

rült régi fényképek inspirálták a 

dolgozókat, hogy újra átéljék a 

régi idők mikulás ünnepsé-

geit. 2016-ban sikerült is 

feleleveníteni ezt a varázs-

latos hagyományt, amely 

azóta igazi közösségfor-

máló eseménnyé nőtte ki 

magát.

Szerencs

Civil kezdeményezésként 
létrehozták a Dél-Zempléni  Mentőkért Egyesületet, 
amely az egyesületi tagok szorgos és eredményes 
munkájával már közel 15 millió forintos eszközbe-
szerzéssel támogatta a szerencsi mentők munkáját. 
Az egyesület 2023-tól fogadhatja az Szja 1% felaján-
lásokat is. Idén 1 300 000 forintot gyűjtöttek, amiből 
további, mentésben használt eszközt szereznek be.



A helyi ügyeket, a helyi embereket képviselem!  »»

37

Vecsei Miklós miniszterel-
nöki biztos úrral egyeztet-
tünk a Magyar Máltai Sze-
retetszolgálat térségben 

betöltött szerepéről, illet-
ve Taktabájon megnéztük 

a Jelenlét Pontot.

Az Újcsanálosi Szeretet-
kuckó Óvoda és Bölcső-
de 50. éves születésnap-
jára meghívást kaptak 
az egykori „első ovisok”, 
akik azóta már sokan 
nagyszülők és természe-
tesen ott voltak a mosta-
ni ovisok is.
Szívből köszönjük az in-
tézményben korábban és 
a jelenleg dolgozók mun-
káját, és sok sikert, örö-
met kívánunk a jövőbeni 
feladatokhoz.

Óriási öröm és feltöltődés 
szeretett településeimen 
tölteni az ősz első heteit.
Köszönöm szépen Tiszala-
dány, Tiszalúc, Onga, Tokaj 
és Szikszó a sok szép pilla-
natot!
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Ha Megyaszó, akkor 
Harangodi Pacsirta 
Dalostalálkozó. Szu-
per hétvégi program 
Szülőföldemen, jó 
hangulattal, kedves 
emberekkel. Köszö-
nöm szépen a meg-
hívást!

Örömmel mutattuk meg 

Győrffy Balázsnak, a NAK 

elnökének a Harangod-Mag 

Kft. üzemeit. Nagy elisme-

rés, hogy az itt készülő, 

kiváló termékek a – gaszt-

ronómia Oscarként is szá-

montartott – londoni Great 

Taste Awards-on többször 

is díjazásban részesültek. 

Azt pedig kevesen tudják, 

hogy térségünk igazi „man-

dulanagyhatalom” az ízle-

tes finomság megkóstolása 

most sem maradhatott el. 

Erő, összpontosítás, fegyelem 

és kitartás. Örömmel látogat-

tam el Tiszaújvárosba az U15 

és U17 Súlyemelő Országos 

Bajnokságra október közepén. 

Köszönöm szépen a meghívást 

és ezúton is szívből gratulálok 

a díjazottaknak!
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Isten éltesse még 
sokáig Kálmán bá-
csit, akit – ha hi-
szik, ha nem – a 90. 
születésnapján kö-
szöntöttem Tisza-
újvárosban. Erre 
szokás azt monda-
ni, hogy simán leta-
gadhatna 30 évet!  
Köszönöm szépen 
a kellemes beszél-
getést és a szíves 
vendéglátást.

Október az idősek 
hónapja! Az elmúlt 
hetekben Szerencsen, 
Bodrogkisfaludon, 
Aszalón, Csobajon, 
Mádon és Mezőzom-
boron személyesen 
is köszönetet mond-
tam azért a munkáért, 
amelynek gyümölcsét 
élvezheti az őket kö-
vető, valamennyi ge-
neráció! Hálával tarto-
zunk érte!

Vadonatúj bölcsődét avat-

tunk Aszalón és Csobajon, 

mindkét településen egy 

igazi álom, ami most való-

ra vált. Szívből köszönöm 

Vitályos Eszter minisz-

terhelyettes asszonynak, 

hogy egy nagyon tartal-

mas napot töltött nálunk, 

szeretettel visszavárjuk!
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🤔
Ebben a rejtvényben egy 
ismert idézetet rejtettünk 
el. A dőlt betűs meghatá-
rozások a választókerület 
egy-egy településére utal-
nak. Kérjük ezt küldjék el 
postai úton a Szerencs, 
Huszárvár u. 14. címre 
2024. január 15-ig. ☺  
A helyes választ adók kö-
zött a megfejtés nyeremé-
nye mellé szerencsi csoko-
ládéval is kedveskedünk.
Külön meglepetés, hogy – 
ahogyan az előző alkalom-
mal – most is Koncz Zsófia 
adja át az ajándékokat a 
szerencsés nyerteseknek.  

Kiadó: Fidesz Szerencsi Szervezete, 3900 Szerencs, Huszárvár utca 14.
Felelős kiadó és felelős szerkesztő: Marton Péter
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VÍZSZINTES: 1. Itt forgatták a Sztrogoff Mihály című 
tévésorozat egyes jeleneteit. 16. Bevásárlóeszköz 
fogantyúja. 17. Mozog az inga. 19. Palindrom nevű 
dél-marokkói folyó. 21. Árkot elkészít. 22. Füzet, régi-
es szóval. 24. Német-amerikai rakétatudós, író (Willy; 
1906-1969). 25. A Gombaszögi nővérek egyike. 27. 
Vasrúd belseje! 29. Műkorcsolyázók zenés-táncos mű-
sora. 31. Szalonnasütés kelléke. 33. Born … Way; Lady 
Gaga második lemeze (a. m. így születtem). 36. Korty, 
bizalmas szóval. 37. Öltözet. 39. Kuruc brigadéros (Ta-
más). 40. Krisztus Pilátus …; Munkácsy-festmény. 41. 
Ugyancsak. 43. Növényt pollennel megtermékenyítő. 
45. Ócska, vacak. 46. Főelem része! 47. Fiatalos kö-
szönés. 49. Verdi operája Victor Hugo drámája alapján. 
51. Spanyolország NOB-kódja. 53. Ezer köbgyöke. 54. 
Chris Anderson könyve „az új ipari forradalom mestere-
iről”, itthon 2013-ban jelent meg. 56. SI-mértékegysé-
ge a newton. 58. Becézett Éliás. 60. Hirtelen feléje nyúl. 
61. Pitvaros szervünk! 62. Előtag: hamis. 64. Molnár 
Ferenc-regényhős (Feri). 65. Ütővel és labdával játszott 
csapatsportág. 67. Ezen a napon. 68. Itt van, fogjad! 
70. Bölcsődei alkalmazott. 71. Angol főnemesi cím. 73. 
Macskakő gyakori anyaga. 75. Piszok. 77. Kortárs szí-
nésznő, szinkronszínész (Erika). 79. Erdély első evan-
gélikus püspöke (Dénes). 81. Párosan kong! 83. Kisebb 
település. 84. Anyagi veszteség. 85. Šibenik folyója. 87. 
… Pitt, hollywoodi filmsztár. 89. A buddhizmus japán 
ága. 90. Szegedi Tudományegyetem, röviden. 92. Köz-
ség a Hernád partján, kazettás mennyezetű református 
temploma középkori eredetű.                

FÜGGŐLEGES: 2. E község török eredetű neve a jász 
népre utal. 3. Ritka kettős betű. 4. Fészket épít. 5. … 
Redding; jeles USA-beli soulénekes (1941–1967). 6. 
Nagyüzemileg előállít. 7. Hím juh. 8. Az irídium vegyjele. 
9. Svenska Filminstitutet (Svéd Filmintézet), röviden. 10. 
Fácánféle madár. 11. Kettős kötést tartalmazó szénhid-
rogén. 12. Az -ül képzőpárja. 13. Ebédidőben pihenő. 14. 
Az idézet első része. 15. Itt született Keményffy József, 
az amerikai polgárháború egyik magyar résztvevője (ka-
pitányként). 18. Viccen jót derülő. 20. Efféle, költőien. 23. 
Háy János 2007-es regénye. 26. Hollandiához tartozó 
autonóm terület, fővárosa Oranjestad. 28. Tiszalökkel 
kompjárat köti össze. 30. Jelfogó eszközzel ellátott. 32. Ő 
(nőnem), angolul. 34. Belegrád nevű településrésze a fo-
lyó túloldalán fekszik. 35. Patetikus, fellengzős (beszéd-
mód). 38. Franz Kafka híres műve. 42. Pipázik, népiesen. 
44. Népszerű szendvicskekszmárka. 48. Hogyishívják. 
50. Bagdad a fővárosa. 52. Osztrák cukorkamárka. 54. 
… tőle; képes rá, hogy megtegye. 55. Egyik autómodellje 
a Corsa. 57. Versbeli sorvégek összecsengése. 59. Forró 
a homloka. 61. Sáv, csík, bizalmasan. 63. Durván meg-
szégyenít. 66. Tengeri halfajta. 69. Az idézet második 
része. 72. Cukormázas pirula. 74. Koncertkörút. 76. A 
Varsói melódia című színmű írója (Leonyid; 1924-2020). 
78. Angol világos sör. 80. Háromszemélyes kártyajáték 
(eredeti német írásmód). 82. Nyitott függőfolyosó. 86. 
Nagyon idős. 87. Bolgár Kisebbségi Önkormányzat, rövi-
den. 88. Német névelő. 91. Tétlen est! 
93. Ytterby határai! 
94. Ábécénk utolsó betűje


